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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. augusztus 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
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2. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatainak a Kiszombori Egyesített  
    Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti      

Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása 2012. évi költségvetése I. 
    félévi teljesítésének értékelése. 
3. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatainak Kiszombori Mikrotérség  
    Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulása 2012. évi költségvetése I. félévi  
    teljesítésének értékelése. 
4. Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Községek Önkormányzatainak Általános Iskolai 
    Intézményfenntartó Társulása 2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének értékelése. 
5. A 2012. évi költségvetés I. félévi teljesítésének értékelése. 
6. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. augusztus 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Szekeres Krisztián képviselő, Szirbik Imre 
képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Gazsi Gábor képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Dancsó Jánosné OTP Bank 
Nyrt. makói fiókjának vezetője, Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató, Szabóné Tamás 
Julianna közgazdasági csoportvezető, Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezető 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirendekkel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 211/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
211/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. augusztus 28-i soros 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1.Polgármesteri jelentés. 
2. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatainak a Kiszombori Egyesített  
    Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti      

Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása 2012. évi költségvetése I. 
    félévi teljesítésének értékelése. 
3. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatainak Kiszombori Mikrotérség  
    Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulása 2012. évi költségvetése I. félévi  
    teljesítésének értékelése. 
4. Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Községek Önkormányzatainak Általános Iskolai 
    Intézményfenntartó Társulása 2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének értékelése. 
5. A 2012. évi költségvetés I. félévi teljesítésének értékelése. 
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6. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
/A Magyar Közút Nonprofit Zrt. tájékoztatója és Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos köszönőlevele a 
jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirendi pont a polgármesteri jelentés. Körünkben 
van Dancsó Jánosné, az OTP Bank Nyrt. makói fiókjának vezetője. Megkértem, hogy jöjjön 
el a mai testületi ülésre, mert szeretnénk a hosszú munkában együtt töltött éveket 
megköszönni. Pár szóban szeretném elmondani élettörténetét. Dancsó Jánosné, közismerten 
Terike, évtizedek óta dolgozik az OTP-nél, ez volt első és jelenlegi munkahelye is. A 
pénzügyi szektor folyamatos megújulásának, átszervezésének aktív irányítója és résztvevője, 
előbb az önkormányzatok számlavezetése, mint új feladat, később a régiós átszervezések 
jelentettek számára újabb kihívást. Szakmai fejlődését jelzi, munkája elismerése, hogy az 
évek során a kezdő ügyviteli alkalmazottból az OTP kötelékében számos pozíciót betöltött, 
majd 1996. óta az OTP makói fiókjának vezetője. 2005-től a Makó és Térsége Szennyvíz-
beruházási Társulat megalakulását és a Társulás munkáját segítette szakmai tanácsaival, 
valamint a projekthez kötődő LTP számlák lebonyolításában vett részt tevékenyen. Pénzügyi 
szakemberként több mint három évtizede folyamatosan a makói és a környező települések és 
önkormányzatainak szolgálatában állt. Lelkiismeretes, precíz, munkáját magas színvonalon 
látta el, mindenkor az ügyfelek megelégedettsége és megbecsülése mellett. Elismert, 
köztiszteletben álló személy. Értékes szakmai segítsége támogatta önkormányzatunk 
munkáját az elmúlt évek számos, az államháztartást, a számvitelt, a pénzügyeket ért 
változások közepette, számíthattunk rá, legyen az napi munka, vagy nagyobb önkormányzati 
beruházás, pályázat bonyolítása. Hosszú évtizedes, kiegyensúlyozott együttműködését 
megköszönve kívánunk jó egészséget és tartalmas, aktív nyugdíjas éveket! Szeretnénk átadni 
egy Kiszombor története című kötetet, hogy emlékezzen Kiszomborra és a közös munkánkra, 
valamint egy csokor virágot. 
 
Dancsó Jánosné OTP Bank Nyrt. makói fiókjának vezetője: Nagyon szépen köszönöm. 
Próbáltam teljes körűen végigsegíteni az OTP-s munkám során az önkormányzatok munkáját. 
Gyakorlatilag lakossági elkötelezett személy vagyok, ez egy vezetőnek nem mindig pozitív. 
Említettem polgármester asszonynak is, hogy éppen felmentésemet töltöm, mert decemberben 
fogok nyugdíjba menni, de még lehet látni a fiókban, mert a szennyvízberuházást próbálom 
úgy átadni, hogy zökkenőmentes legyen, az utódom és a kollégák számára. A fiók most 
bővült létszámmal is kimondottan erre a projektre, hogy a fiók zökkenőmentesen tudja a 
feladatokat ellátni. Hétvégén értem a társulat lehívó levelének az ellenőrzéséhez. Várhatóan 
szeptemberben kezdjük megszüntetni már kiszombori lakosoknak a számláit, októberben a 
kifizetések várhatóak. Ezt lehet mondani a lakosság fele is, majd küldjük az értesítéseket. Ha 
bármi van a magántelefonom változatlanul él, elérhetnek, folyamatosan tudjuk tartani a 
kapcsolatot, számítás szerint november végéig. Nagyon szépen köszönök mindent, az 
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együttműködést. Úgy érzem, mindent megtettem az önkormányzatok és a lakosság részére. 
Nehéz ezt így elmondani, mert 40 év nagyon sok, csak másfél évig voltam otthon a 
kisfiammal, azon kívül tényleg munkával töltöttem az időt. Nagyon szépen köszönöm. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Jó egészséget, jó pihenést. Köszönöm, hogy 
megtisztelt bennünket és kijött Kiszomborra. Javaslom, határozati formában is köszönjük meg 
munkáját, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 212/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dancsó Jánosné, az OTP makói fiókja vezetője tevékenységének elismerése 
 
212/2012.(VIII. 28.) KNÖT h.  

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Dancsó Jánosnénak, az 
Országos Takarékpénztár Nyrt. makói fiók vezetőjének nyugállományba vonulása alkalmából 
elismerését és köszönetét fejezi ki az alábbiak szerint: 
 
A Képviselő-testület Dancsó Jánosné OTP vezetőnek ezúton mond köszönetet mindazért a 
hosszú évek alatt nyújtott lelkiismeretes, precíz, magas színvonalú szakmai tevékenységéért, 
amivel az önkormányzatot segítette. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete külön köszönetet mond a 
települést érintő szennyvíz-beruházási projektet segítő szakmai munkájáért és a projekthez 
kötődő LTP számlák lebonyolításában való eddigi és jövőbeni tevékenységéért. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Dancsó Jánosnénak, az OTP 
makói fiókja vezetőjének a település érdekében kifejtett együttműködését megköszönve kíván 
jó egészséget, tartalmas nyugdíjas éveket. 
 
A határozatról értesül: 
- Dancsó Jánosné   
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Folytassuk a polgármesteri 
jelentést.  

− Megrendeztük a falunapot, az időjárás ebben az időszakban sem kedvezett. Mindkét 
helyszínen meg kellett szakítanunk a programot, amit aztán nem tudtunk folytatni. A 
néptánc gála elmaradt, nagyon sajnálom. Nagyon jó volt a visszhangja a 
falunapoknak. Nagyon zsúfolt volt ez a nyár, egymás után jöttek a rendezvények. Azt 
láttam, hogy a munkatársaink ezt nagyon megfeszített tempóban tudták teljesíteni. 
Korábban június 24.-e nem volt ilyen nagy lélegzetű rendezvény, ezt felfejlesztettük és 
színpadot állítottunk, utána rögtön jött a júliusi rendezvény, így hogy Nagy Lőrincék 
kevesen vannak, közmunkásunk is kevés számban van, átgondolandó, hogy ilyen 
sűrűn ezt egymás után hogyan lehet megvalósítani, mert ennek végrehajtási oldala is 
van. Úgy gondolom, hogy ennek mindenféle megoldása lehet, egyetlen egy nem lehet, 
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hogy bővítsük a létszámot a művelődési házban, hiszen a gazdasági hatások sajnos 
nem ebbe az irányba mutatnak. Lassan máshol is csökkenteni kell, jövőre 
finanszírozási és egyéb problémák várhatók.  

− Nyáron minden kedden koordinációs értekezlet volt a csatornázási munkálatokkal 
kapcsolatban, eddig minden alkalommal ott tudtam lenni. Ma a testületi ülés miatt 
nem tudtam elmenni. Az utak állapotát nem tudom, nézték-e Haleszban, csinálják a 
csatornát, fellazítják a burkolatot, utána a gépek kiárkolják. A problémát az okozza, 
hogy annyira kicsi és gyenge alapja van ezeknek az utaknak, hogy teljesen 
összetörnek. Ezeken az utakon nem hiszem, hogy majd közlekedni lehet. Nem tudom, 
hogyan tudjuk helyreállítani a teljes sávszélességet. 

− Beszéltünk a kamerarendszerekről, próbáljuk előkészíteni, hogyan lehetne megoldani. 
Kamerarendszer kiépítése nem egyszerű, áramot kell odavinni, oszlopok kellenek és a 
felvevő-berendezésnek valami helyet szükséges biztosítani. Ez a hármas együttállás 
az, amivel meg lehet oldani a problémát. 

− Az iskolában megtörtént a garanciális bejárás. Kisebb hibákat kellett kijavítani, illetve 
még két dolgot nem javítottak ki, jönni fognak. Felszedték a bejárót, kiárkolták, és újra 
rakták.  

− Augusztus 17-én a GKI-nál voltam aratási ünnepségen. A mai testületi ülésre igazgató 
úr nem tudott eljönni, majd szeptemberben vagy október fog jönni.  

− Augusztus 19-én megtartottuk a községi rendezvényt. Nagyon kevesen voltak jelen. 
Nagyon szép volt a koncert, átgondolandó, hogyan szervezzük meg, lehet, más 
programmal kellene készülni az augusztus 20.-ai ünnepségre. Lehet, csak mise és 
koszorúzás kellene. 

− Augusztus 21-én szennyvíztársulás ülésén vettem részt. 
− Az iskola épületében lévő bérlakásokkal gondjaink vannak. Az új lakó jelezte, hogy 

nem ég a szobában a villany. Villanyszerelő megnézte és kimutatta, hogy nincs bent 
földelés. Megnézte a másik bérlakásban is, ott sincs földelés. Ezt azonnal javítani kell, 
kint voltak felmérni. Az egyik bérlakásban vannak olyan vezetékszakaszok, ahol ha 
kihúzzák a régi vezetéket, és teljesen újat húznak bele, akkor a vezetékcsatornát meg 
lehet tartani. Az összes többit külső csatornákon fogják elvezetni, ezt a védelmet 
sürgősen be kell vezetni, életveszélyes lehet így elektromos eszközöket használni. Az 
iskola felújítása kapcsán a lakásoknál csak az ablakcsere volt benne. Külön 
megrendelésre, mivel a padláson keresztülment a lakásokhoz az áram, visszabontották, 
és az utcára kerültek az új mérőórái a lakásoknak is, a pincelejáró mellett van a 
kapcsolószekrény. Odáig vitték el a földelést. A kivitelező jelezhette volna, hogy a 
belső rendszerek nem alkalmasak ennek fogadására. Ezt a munkát sürgősen meg kell 
rendelni, most van a felmérése az anyagszükségletnek és munkadíjnak, a mai napon 
fogjuk megkapni az árajánlatot, akkor be is hozzuk a testület elé döntésre. Megbízási 
szerződéssel tudná megcsinálni Gajdán László, amit nettó összegben szeretne kapni, 
járulékokkal együtt 196.000,- Ft lenne. A másik problémám a felelősség kérdése, a 
polgármester bízza meg. Ki az, aki a munkáért a felelősséget vállalja? Szerintem egy 
külső cég gyorsabban, hatékonyabban meg tudja csinálni ezt a munkát. Megnézettük a 
Nagyatádi utcai lakást is, földelve van. A többi bérlakás esetében érintésvédelmi 
vizsgálat volt.  

− Vége lett a nyári napközinek. A pályázattal kapcsolatban volt egy olyan 
kötelezettségünk, hogy nyár végéig foglalkozásokat biztosítunk a gyermekjóléti 
szolgálat munkatársainak közreműködésével, heti 2 alkalommal. 

− Megszűnt a megyei első osztályban focizó labdarúgócsapatunk. Azt hiszem, majd 
erről bővebben beszélnünk kellene valamilyen formában, ez érinti a falut, nagyon 
sajnálom. 



 9 

− Tegnap telefonon keresett Vas Tibor úr, a megyei polgárvédelmi szervezet 
vezetőségének egy tagja azért, hogy állunk a polgárőr szervezettel, mivel támogatjuk? 
Elmondtam, hogy annyit tudok, hogy Bakos elnök úr keresett volna tegnap 2 óra 
körül, de nem jött, mert 3 órára Szegedre a szervezethez ment. Kérdezte a támogatást, 
hogy támogatjuk-e autóval, mellénnyel? Közöltem, hogy 1997-ben vásárolt Opel 
személygépkocsink és egy Renault típusú van még, ami még öregebb, sokkal rosszabb 
állapotban van és egy traktor. Nem jöhet szóba, hogy gépjárművet biztosítunk, lassan 
az önkormányzatnak sincs, nem tudtuk lecserélni. Kérdezte, hogy tudom-e, kik a tagjai 
a helyi szervezetnek. Mondtam, nem tudom a listát. A lakosság tudja, hogy a 107-et 
kell hívni, valamint működik Határrendészeti Kirendeltség is. Úgy hiszem, nincs 
intézkedési lehetőségük. Mondta, személyesen is megkeres. Jó volna, ha elnök úr is 
bejönne és elmondaná mi történt velük. Dr. Suba Ritától tudom, hogy bejegyezték a 
helyi polgárőr szervezetet. Ezt szerettem volna tájékoztatásként elmondani. 

− Tegnap délután tartottunk egyeztetést a gyermekétkeztetést biztosító cég 
képviselőjével, jelen voltak az intézményvezetők is. Elmondtuk a kéréseinket, 
javaslatainkat. Tudja, hogy milyen feltételek vannak, nagyon együttműködő volt. 
Megfogadja és elfogadja azokat a tanácsokat, kéréseket, amelyeket az 
intézményvezetőink megfogalmaztak.  

− Tegnap délelőtt az Idősek Otthonában az időseknek tartottam egy kis tájékoztatót a 
szennyvíz-beruházással kapcsolatban, hogy állunk most, mire számíthatnak, mik a 
lépések. Jelenleg Haleszban folyik a kivitelezés. A KEVIÉP-nek külön van egy 
brigádja, akik a nyomott rendszereket fogják építeni, nemcsak Haleszban, hanem 
például a Viola, a Szabadság, a Mérnök, az Achim utcán. Ezeket a részeket nem kell 
nagyon mélyre vinni. Amennyire tudják, csinálják a gravitációs rendszereket is. 
Érdekelt abban, hogy minél gyorsabban haladjon, mert megfelelő az időjárás is. 2,5 
méteren van a talajvíz, ha feljebb jön, még többet kell szivattyúznia. Nem beszélve 
arról, hogy minden sárban úszna. A lakossági rákötéseket akkor érdemes elkezdeni, ha 
már elkészült a tisztítónyílás vagy a nyomott rendszer aknája kiépítésre került. A 
kivitelezés ütemében hívják le a lakástakarék-pénztári összegeket. Szeptemberben-
októberben küldik az értesítéseket, akkor a lakosságnak be kell mennie a pénzért, ha 
nem mennek be, nem kapják meg hozzá az állami támogatást. Ez a pénz a belső 
bekötés pénze. Onnantól kezdve csináltatható, de mindenképpen csak akkor szabad, ha 
belül van a kapun a csatorna szakasz.  

 
Bacsa György alpolgármester: Lesz, akinek csak 3 vagy 2 év múlva fizetik ki. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most csak a K1-es körzetet értesítik ki, csak Halesz kap 
értesítést. Ütemszerűen hívják le a pénzt.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ül a pénzen az OTP.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kamatozik is. 
 
Bacsa György alpolgármester: 3-4 % kamattal. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szabályok alapján csak akkor lehet kiutalni a 115.000,- Ft-
ot, ha az ingatlan előtt kész a csatornaszakasz, ezért van ütem szerint a lehívás, hamarabb nem 
történhet meg. 
 
Bacsa György alpolgármester: Akkor miért nem üzleti kamatot ad rá?  
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Szegvári Ernőné polgármester: Azért, mert a lakástakarék-pénztári szerződések szerint ez a 
kamat jár.  
 
Bacsa György alpolgármester: Aki most első ütemben felveheti, az jól jár, aki legutoljára 
veszi fel, az elveszti két év kamatát, 115.000,- Ft-tal bukik 5-6 %-ot legalább. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 115.000,- Ft-tal nem kell foglalkozni, igaz annak a kamatát 
is a lakos kapja. 
 
Bacsa György alpolgármester: 5-6 %-ot bukik a kamaton.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 5-6 %-ot biztos nem fog a kamaton bukni. Most 3 %-ot 
adnak rá.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Most az általános kamat 6 %. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha valaki két évre leköti a pénzét, nem kap 6 %-nál több 
kamatot? El kell menni a kiszombori Takarékszövetkezetbe és megkérdezni, 8 %-ot ad két év 
lekötésre.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Bruttó 8 %-ot. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ez meg bruttó 3 %, a különbség 5 %. Mi van akkor, ha másra 
felveszem, és utána majd kifizetem a csatornát? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 70.000,- Ft felvétele nem előzheti meg a 115.000,- Ft 
lehívását. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ezért mondom, és most is tartom azt a véleményem, amit a 
legelején, hogy nem kellett volna részletekben fizetgetni semmit, a legvégén, amikor aktuális 
kifizetni. Akkor kifizettem volna, nem kellett volna a lakástakarék-pénztár. Ez kész átverése 
volt a falunak, helyesbítve mindenkinek, aki választhatott volna. Akkor is elmondtam, ad egy 
nyilatkozatot a lakos, hogy majd kifizeti, amikor megvalósul.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ne mondja, hogy ezzel rosszul jártak, 30 %-os állami 
támogatást felvehetnek.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ki kell számolni az inflációt, mindent.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Az emberek a havi bontásban be tudták fizetni, egy összegben 
130-140.000,- Ft-ot nem tudtak volna, ez volt a legnagyobb nyeresége ennek.  
 
Bacsa György alpolgármester: Adjon választási lehetőséget.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Be lehetett fizetni akkor is. 
 
Bacsa György alpolgármester: Két év múlva, ha elkezdik előttem a csatornát csinálni, akkor 
befizettem volna, addig semmit. Ezt mondtam akkor is és most is, ez lett volna a tisztességes.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Dr. Fekete Gyöngyi írt egy köszönőlevelet az orvosi rendelő 
ajtócseréjével kapcsolatban. A Magyar Közút Nonprofit Zrt. tájékoztató levelét is kiosztottuk 
a települést érintő útirányjelző és előjelző táblák vonatkozásában. Ennyi lett volna a 
polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: Hivatalosan tudunk-e arról, hogy megalakult a polgárőr 
szervezet? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hivatalosan nem tudok róla.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha hivatalosan tudtunk volna róla, akkor lett volna egy 
javaslatom. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztos keresnek majd írásban ez ügyben is.  
 
Bacsa György alpolgármester: Van a nemzetiségi önkormányzatnak irodája, helyisége. 
Nagyon szépen megköszönjük, hogy a rendőrség munkáját elősegítik. Ne legyenek 
tévedésben, hogy intézkedhetnek. Úgy tudom, jelzésértékkel lehetnek a rendőrség felé. 
Vegyék fel a rendőrséggel a kapcsolatot.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Dr. Suba Ritát kérdezem, hogy hol van a székhelye az 
egyesületnek, mi lett bejelentve? 
 
Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezető: Kértem elnök úrtól, hogy a hétfői megbeszélésre 
hozza magával a bejegyzést. Valószínű nem a nemzetiségi önkormányzat székhelyére, mert az 
önkormányzati tulajdonú ingatlan és ahhoz tulajdonosi hozzájárulást kért volna a bíróság. Ez 
egyesületi forma, nincs kötve ilyen formában a nemzetiségi önkormányzathoz. Elnök úr az 
egyik oldalon elnök, a másik oldalon egy civil szervezetnek a működtetője. Ha ez ügyben 
információt hoz, akkor tudunk majd róla. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vas Tibor azt is elmondta, hogy erre van költségvetési keret. 
Kértem, mutassa meg, hogy melyik címen kapjuk, akkor rendben van, de ilyen nincs. Majd 
megnézzük, hova van bejelentve. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Röviden annyit szeretnék elmondani, amit polgármester 
asszony is említett, hogy milyen tartalmas és programokban gazdag nyarunk volt és van is, 
mert még vannak programok. A feszített tempó teljesen egyértelmű. A magam részéről teljes 
elismerés és tisztelet mindazoknak, akik ezt felvállalták, akár az önkormányzaton belül, akár 
kívül. Amit korábban is mondtunk, hogy nagyon szerencsés helyzetben levő település 
vagyunk, mert rengeteg olyan jó kis közösség van, akik ilyenkor odateszik magukat és 
szerintem egy csoda a mai világban a mostani lehetőségek mellett, hogy ilyen színvonalú 
rendezvények mégis megvalósulhatnak. Nagyon sokan eljöttek, még ha látszólag egy-egy 
rendezvényen talán úgy éreztük, hogy kevesen voltak. Javaslom, hogy határozattal vagy más 
módon, akár újságcikkel megköszönnénk a résztvevőknek, segítőknek, támogatóknak a 
színvonalas programsorozatot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyetértek, hogy határozati formában köszönjük meg 
mindenkinek, aki részt vett benne, támogatta, csinálta. Nagyon jó volt az egész 
rendezvénysorozat, sokan voltak sokféle rendezvényen. Csak az augusztus 19.-ei 
rendezvényen voltak kevesen. A saját rendezvényünk kritikáján mondtam el, nem biztos, 
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hogy szabad így megszervezni, elég egy tiszteletadás és koszorúzás. Másként kell azt az 
összeget felhasználni. Az összes többi helyen nagyon sokan kint voltak, mozgott a falu. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Eddig az augusztus 20.-ai ünnepség alkalmából délután 
volt a mise és így nagyobb volt a létszám.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most vasárnap volt az ünnepség és akkor mindig délelőtt van 
a mise.  
 
Bacsa György alpolgármester: Lehetett volna délután is, erre is volt már példa, hogy külön 
Szent István-i megemlékezést tartott, akkor még többen lettünk volna.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha elmennek az esti misére is. Egy nap kétszer elmennek-e a 
hívek misére? 
 
Bacsa György alpolgármester: Biztos elmentek volna, legalábbis 90 %-a szerintem. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Hétköznap is mindennap van mise, oda is elmennek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, hétköznap délután van mise, csak vasárnap van délelőtt. 
A mise rendjét változtatta volna. Javaslom, hogy a rendezvényekkel kapcsolatban az összes 
rendezőnek, civil szervezetnek, közreműködőnek, kiszombori lakosnak, aki részt vett, 
határozatban köszönjük meg, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 213/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A 2012. évi Kiszombori Nyári Fesztivál rendezvény résztvevőinek elismerése 
 
213/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő–testülete ezúton fejezi ki elismerését 
és köszönetét mindazoknak akik - mint rendezők, szervezők, résztvevők - részesei voltak a 
2012. évi Kiszombori Nyári Fesztivál rendezvényeinek és a kiemelkedően színvonalas 
programokkal hozzájárultak a település lakói nyári szórakoztatásához, a szabadidő tartalmas 
eltöltéséhez.  
 
A határozatról értesítésül: 
- Ady Endre Művelődési Ház – Nagy Lőrinc művelődésszervező, 
általa az érintett résztvevők, 
- Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyéb kérdés, észrevétel, vélemény? 
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Balázs Zoltán képviselő: Sajnos elmaradt a néptáncgála, amit már kétszer is vártunk. Azt 
szeretném megkérdezni, hogy a 200.000,- Ft-tal, amit határozatban arra a rendezvényre 
biztosítottunk, mi az elképzelése a képviselő-testületnek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 200.000,- Ft-ot nem költöttük el, mert most ebédet nem 
kellett biztosítani a fellépőknek, de érdemes megnézni a művelődési ház költségvetését, már 
így is túllépte a keretét. A 200.000,- Ft a művelődési ház költségvetésében van benne. Ez a 
pénz sajnos nem szabad pénz, egyéb költségeink mentek felfelé. Például amikor megbeszélték 
Mihály Zoltánnal az étkeztetést, senki nem gondolt arra, hogy a csoportoknak adni kellene 
ásványvizet, süteményt. A zenekarnak, a helyi csoportoknak ezt biztosítottuk. Ha csak ezt 
nézzük, a falunap költségei között el lett számolva és felhasználtuk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Melyik csoportok voltak ezek? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akik ingyen léptek fel és a helyi csoportok, akiknek vettünk 
ásványvizet, süteményt. Túl van lépve a művelődési ház költségvetése, a programok vitték el 
a többletet. Máskor erre is kell gondolni és úgy összerakni a költségeket, hogy erre is legyen 
fedezet. Sajnos erre nem volt és voltak egyéb kiadásaink is.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Majd igyekszünk, hogy ne legyen ilyen kiadás. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy gondolom, próbáltuk áthidalni ezeket a problémákat, de 
akkor, amikor valamit végigtervezünk, komplex egészében kell nézni. Például arra senki nem 
gondolt, hogy hívjunk meg partnereket akár egy pogácsára is, nem is lett volna miből 
finanszírozni vagy virágcsokrot venni. Ezek is hozzátartoznak egy ünnephez, erről is 
gondoskodni kell. Van-e még kérdés? Labdarúgócsapat?  
 
Szirbik Imre  képviselő: Van egy nagyon rossz labdarúgó-szövetségi gyakorlat, hogy az 
átigazolás napja jelenleg július 31.-e. Ha egy játékos átigazol, értesítenie kell a volt csapatát, 
hogy nem kíván tovább ott játszani, ezt egy levélben leírja és elég július 31-én feladnia 
postán, ezt augusztus első napjaiban kapom meg, de július 31-én éjfélkor lejár az átigazolási 
lehetőség. Extrém esetben megkapom augusztus 1-jén, hogy a teljes csapatom átigazolt 
valahova és utána már nincs további lehetőség máshonnan igazolni és itt is ez történt. Nem 
tudjuk felvenni a versenyt, például az ásotthalmi csapattal, ahol a játékosok elmondása szerint 
8 helyi vállalkozó fejenként 800.000,- Ft-tól 1,5 millió Ft-ig ad össze pénzt, amivel nem kell 
elszámolni. Aki maradt, az így már nem akar focizni. A mai napig senki nem kérdezte meg, 
hogy tudna-e valamiben segíteni. A felnőtt csapatot úgy tudtuk volna kiegészíteni, ha az ifi 
csapatból felviszünk játékost, de akkor az ifi csapat nem tudott volna játszani, mivel 
ugyanazon játékos egy napon nem játszat az ifi csapatban és a nagy csapatban is. Ez nem volt 
kivitelezhető. Amíg lehetett, próbáltuk, hogy indulunk, be is fizettem a nevezési díjat, nem 
volt nagy összeg, 10.000,- Ft alatti. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A nevezési díj nem 200-300.000,- Ft? 
 
Szirbik Imre  képviselő: A játékengedély kerül annyiba. Ezért volt arról szó, hogy 
visszalépünk. Ha nem neveztünk volna be, nem lett volna honnan visszalépnünk. Bíztam 
benne és befizettem. A nevezési díjat most a Magyar Állam átvállalta. Azóta is gondoztatom a 
pályát. Hogyan tovább, nem tudom. Az lett volna a jó, ha vállalják a maradék játékosok és 
végigjátszották volna ezt a bajnokságot, mert akkor a télen még tudtunk volna játékost 
igazolni, ha kiestünk volna, akkor is a megye II. osztályba estünk volna ki. Most már csak 
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megye III. osztályban kezdhetünk. El lehet indulni, de megye III-ba jó játékos nem jön el 
focizni, csak abban az esetben, ha látnak egy olyan perspektívát, hogy elindulunk a megye III-
ban, megnyerjük, aztán léphetünk előrébb. Pénz nélkül nem lehet játékost szerezni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az épület felújítását mindenképpen meg kell csinálni, 
nemcsak focira jó, bármilyen rendezvényhez megfelelő.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Fent kell tartani, meg kell adni a lehetőséget, hogy bármikor bármi 
legyen. Mindig azt mondták, hogy addig csináljam, amíg örömömet lelem benne, már nem 
leltem, de attól függetlenül akartam csinálni, ezt akartam a legkevésbé, hogy megszűnjön. 
Bíztam Nógrádi Tiborban, a Csongrád Megyei Labdarúgó-szövetség főtitkárában, mivel 
szóltam neki két héttel korábban, hogy nem lesz meg a csapat, nem tudunk kiállni. Azt 
mondta, olyan nincs, Kiszomboron labdarúgás mindig volt. Kérdezte, mennyi játékos kell, 
számoljam össze, majd összeszedik, de az utolsó napig semmi nem lett belőle. Könnyen lehet, 
hogy olyan irányba terelték a dolgot, hogy kénytelenek legyünk visszalépni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csak kellene valami mozgolódás a pályán, barátságos 
mérkőzés. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Olyan állapotban is van a pálya, minden működik. Folyamatban van, 
intézem, hogy valamilyen formában legyen minden második héten meccs. Akár úgy, hogy a 
makói U19-es csapat játszana a pályán, amíg a hazai csapatot nem tudjuk valahogy talpra 
állítani. Azt a következő szezonban lehet leghamarabb. Az U19-es csapatban 21 éves korig 
vannak a játékosok, ha megszeretnék ezt a helyet, és utána kiöregszenek az U19-es csapatból 
és nincs helyük, ahol játszhatnak, kénytelenek lesznek felnőtt csapatban játszani, azonnal ide 
tudjuk őket igazolni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mikor ez a helyzet kialakult, összehívta a csapatot, konzultált 
velük?  
 
Szirbik Imre  képviselő: Természetesen. Az itt maradt játékosok csak akkor vállalják, ha lesz 
minőségi igazolás, így nem. Nagyon sok dolog egyébként is bizonytalanná tette ezt az 
egészet, még nevetségesebbé váltunk volna, mint így. Akármerről nézzük, mindenféleképpen 
a pénz játszott szerepet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e kérdés? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Jövőre tekintve hogy lesz ezután? 
 
Szirbik Imre  képviselő: Mindenképpen úgy gondolom, hogy meg kell próbálni összeszedni 
játékosokat, újakat, falubelieket. Ez csak a következő évben lehetséges. Be vagyunk sorsolva 
a serdülő osztályba, aki úgy érzi, focizni akar, tud majd. A Bozsik-program is folyatódik 
továbbra az iskolában, a pénzt csak a Sportkörön keresztül tudják felvenni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az önkormányzati támogatást fel tudja használni?  
 
Szirbik Imre  képviselő: 4,5 millió Ft körül számoltam, hogy annyiból lehet kijönni egy 
évben. Ez a pénz már rég elment az első félévben, de ha úgy dönt a testület, hogy a második 
felét nem kapom meg, ki kell köttessem a gázt, a villanyt, vizet, visszaköttetni nem lesz 



 15

egyszerű. Ha most ott építkezés lesz, víz és áram kell. Valahogy csak talpon kell, hogy 
tartsuk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sajnálom, hogy előtte nem tudtunk erről beszélni, vagy 
megoldásokat keresni. Van-e még kérdés? Aki a polgármesteri jelentést elfogadja, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 214/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
214/2012.(VIII. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. augusztus 28-i 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Balázs Zoltán képviselő: Járásokkal kapcsolatban mit lehet tudni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megkérem jegyző urat, hogy a történésekről, illetve a 
tervekről, amit mi is jobbára nem jogszabályból, hanem sajtótermékekből tudunk, tájékoztassa 
a képviselő-testületet.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Január 1-jétől felállítják a járásokat, illetve kijött a járási törvény 
és annak a végrehajtási kormányrendelete, abból már lehet arra következtetni, hogy milyen 
hatáskörök fognak január 1-től átkerülni. A hatáskörök átkerüléseknek egy része nem érint 
bennünket, mert olyan nagyobb településeket érint, ahol van például okmányiroda. Vannak 
olyan hatáskörök, amik átkerülnek, amelyekkel kapcsolatos ügyek nem sűrűn fordulnak elő, 
például a hadigondozással kapcsolatos ügyek vagy egyes vízügyi hatáskörök, vagy például 
amikor különböző szolgáltatók megkeresnek azzal kapcsolatban, hogy kötelezzük a lakost 
arra, hogy beengedjék őket az ingatlanukba, ilyen egy-kettő, ha előfordul egy évben, de 
általában hamar megoldódnak ezek az ügyek. A népesség-nyilvántartással kapcsolatban is 
elkerülnek ügyek, de ha megnézzük azt, hogy ez mennyiben teszi ki az érintett ügyintéző 
munkakörét, az elég elenyésző a többi csatolt munkaköréhez viszonyítva. Nagyobb számban 
gyámügyek, illetve szociális ügyek kerülnek el. A helyi ismereteket igénylő ügyek, illetve 
helyi döntést igénylő ügyek itt maradnak ezekben az ügykörökben is. Többféle oldalról meg 
lehet közelíteni azt, hogy most ez mennyiben érint bennünket, illetve mennyiben érinti az 
adott ügyintézőt, aki ezzel foglalkozik. Számos felmérésben voltunk kénytelenek részt venni a 
járási szervezéssel kapcsolatban, külön programokat hoztak erre létre még mielőtt kijött volna 
a törvény, illetve a végrehajtási kormányrendelete. Egyikkel felmérték a köztisztviselői 
állományunkat, a bérköltségeket, illetve azokat a tárgyi eszközöket, amelyek az ügyintézéshez 
szükségesek, például a számítógépeket, szekrényeket, asztalokat, illetve, hogy van-e gépjármű 
a Polgármesteri Hivatal tulajdonában és ezzel kapcsolatban folyamatosan jelentéseket adtunk, 
de jelzem, mielőtt kijött volna konkrétan a törvény, ami rögzíti az átkerülő hatásköröket. 
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Utána volt ezzel kapcsolatban egy utóellenőrzés, ami során a Kormányhivatal munkatársai, 
pénzügyesek, illetve akik a személyzeti dolgokkal foglalkoznak és informatikusok is kijöttek, 
körbejárták a hivatalt, jegyzőkönyveket vettek fel a különböző témakörökben, hogy ezek az 
adatok megfelelnek-e a valóságnak. Igen gyorsan történt az egész, illetve az is, ahogy 
bejelentkeztek hozzánk. Ezek a jegyzőkönyvek elkészültek. Ezzel párhuzamosan is kaptunk 
megkeresést, ami megkeresés arra vonatkozott, hogy a jegyzők nézzék át a járási törvényt, 
illetve a végrehajtási kormányrendeletét és adjanak választ arra, hogy ez hány köztisztviselőt 
érint a hivatalukban. Külön rákérdeztem arra, hogy ez személy szerint érint-e úgy számban 
köztisztviselőt, hogy elkerül ennek is a munkaköréből valamennyi, annak is, a harmadiknak 
is, ez így 3 főt jelent, vagy pedig vonjuk össze, hogy ez hány álláshelyet jelent körülbelül. A 
másodikra kellett választ adni. Előtte csináltunk egy szűk körű jegyzői értekezletet 
Apátfalván, amikor megbeszéltük ezeket az ügyeket, illetve tételesen átnéztük, hogy mely 
hatáskörök kerülnek át. Azt a választ adtam, hogy a hivatalunkban ez kevesebb, mint egy 
álláshelyet érint. Figyelembe véve, hogy a népesség-nyilvántartással kapcsolatos ügyek az 
adott ügyintézőnek a katasztrófavédelem, a vállalkozásokkal, a honosítással kapcsolatos 
tevékenység, az anyakönyvvezetés mellett olyan elenyésző százalékát teszik ki, hogy nem 
tudnám meghatározni. A gyámügyes kolléganőnek kb. 60-65 %-a, ez durva becslés, mert meg 
kellett nézni ehhez, hogy hány ügyiratról van szó, illetve azt, hogy ezek milyen munkaigényes 
ügyiratok. Hiába van egy adott típusú végzés, ami sablon mintára megy és abból kiad 200-at, 
az nem jelzi jól azt, hogy például van egy védelembe vételi ügy, aminek 30 cm vastag aktája 
van a benne lévő iratok miatt. Ebből azt saccoltuk, egyeztetve a kolléganőkkel, hogy ez 60-65 
%, lehet, ez még egy kicsit túl is van becsülve, illetve a szociális ügyeknél 20-25 %. A másik 
dolog a jövővel kapcsolatban, hogy nem igazán tudjuk, hogyan fog ez személyeket érintően 
lebonyolódni, mert azt mondja a járási törvény, hogy az álláshelyeket átveszik. Ezzel elvileg 
az is járna, hogy átveszik a köztisztviselőket is, de alapvetően álláshelyekről beszél. Amikor 
eljutunk oda, akkor valószínűleg a járásoknál álláshely számot fognak meghatározni és utána 
egyeztetéseket fognak lefolytatni, hogy kit kívánnak átvenni, kit nem. Úgy képzelem el, hogy 
egy háromoldalú megállapodás lesz, mert ezt munkajogilag áthelyezésként gondolnám 
lebonyolítani, van az új munkáltató, a jelenlegi munkáltató és a munkavállaló és 
mindháromnak az aláírása szükséges ehhez. Ez az egyik oldala a dolognak. A másik oldala az 
a kérdés, hogy bennünket ez a jövőben hogyan fog finanszírozásban érinteni. Nálunk is 
meghatároznak egy álláshely számot, meg az összes többi polgármesteri hivatalnál, és azt 
mondják, hogy erre ennyi pénzt kapunk és ebből kell gazdálkodnunk, hogy melyik irányba 
megyünk vagy mi lesz, ezzel kapcsolatban konkrétumokat nem tudunk. Azt tudjuk már, hogy 
milyen hatásköröket vesznek át, de a konkrét lebonyolítását még nem teljesen tudjuk. Október 
31-ig kell majd megkötni a megállapodásokat a Kormányhivatallal, mert ha átvesznek 
álláshelyet, köztisztviselőt, az azzal járó tárgyi eszközt is átveszik. Ha adott esetben megy 
tőlünk egy fő, annak megy a számítógépe, széke, asztala, meg kell neki egy hely, de közel 
sem biztos, hogy tőlünk átvesznek valakit. Hogyan megy ez a gyakorlatban, csak sejtéseink 
vannak vagy annak a gondolatmenetnek mentén tudom elképzelni, amit az előbb felvázoltam.  
 
Bacsa György alpolgármester: Az asztalt, széket, számítógépet kifizetik?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem, a járási törvényben az is le van írva.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nem, mert a feladatellátáshoz kapcsolódik a dologi eszköz is és 
az Alaptörvényben benne van, hogy a nemzeti vagyon két részből áll: az állami vagyonból és 
az önkormányzati vagyonból és ahol van a feladatellátás, odakerül a vagyon. Az iskola esetén 
is használati jog alapítással, vagy ha, például egy helyiséget igényelnének tőlünk, azt is 
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használati joggal gondolnák „elvinni”, a tulajdonát az ingatlanoknak nem. Valóban elviszik-e 
ezeket a tárgyi eszközöket, azt nem tudom.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Olyanról sem tudunk beszámolni, hogyha ügyek elmennek, 
akkor Makón keresheti az ügyintézőt vagy esetleg majd itt helyben az ügygondnokhoz 
fordulhat-e.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Úgy képzelik el, hogy lesz egy járási székhely és ahhoz telepítve 
kormányablak, illetve lehetnek ennek kihelyezett ügyfélszolgálati irodái egyes településeken, 
vagy pedig egy ügysegéd látja el. Ha valaki járási ügyet akar intézni, akkor kiültetnek ide egy 
embert, mi biztosítjuk a helyet, felveszi az ezzel kapcsolatos beadványokat, megkereséseket, 
elindítja az ügyintézést és továbbítja az illetékes helyre, járási hivatalba, ahol ezt el tudják 
intézni ezekre az ügyekre vonatkozóan. Többet igazán nem tudunk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szeptemberben majd dönteni kell az iskolával kapcsolatban 
is, erről is kérném jegyző urat, tájékoztassa a képviselő-testületet. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Jogszabály alapján az iskolákkal kapcsolatban az a helyzet, hogy 
a 3.000 fő alatti településeknek nem kell iskolát működtetniük azonban, ha alátámasztják azt a 
szándékukat költségvetési adatokkal, hogy ezt tudják vállalni, és csinálni akarják, akkor 
működtethetik az iskolát. A működtetésről annyit kell elmondani, hogy a személyi állomány, 
illetve a konkrétan oktatáshoz kapcsolódó dologi kiadások, értem ezalatt kréta, szivacs, tábla 
stb. állami feladat, állami finanszírozás. Alapvetően a rezsiköltségekről beszélünk, az 
ingatlannal kapcsolatos költségek fedezéséről. Ha akarják vállalni ezt, és kimutatják, hogy 
tudják amellett, hogy nem kötelező feladat és a kötelező feladatot el kell látni, akkor ez 
megengedhető számukra. A 3.000 fő feletti településeknél fordított a helyzet. Nálunk kötelező 
állni ezeket a dologi kiadásokat, de kimutathatjuk azt költségvetési adatokkal alátámasztva, 
hogy nem vagyunk erre képesek, de ezt még megvizsgálják és vagy jóváhagyják, vagy, nem. 
Azt, hogy mit kapunk ezért cserébe, azt nem igazán tudjuk. Igazgató kinevezésébe, szakmai 
munkába, személyzeti kérdésekbe nem szólhat bele a testület. Egyedül konkrétan az 
ingatlanokkal kapcsolatos kiadásokról van szó.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az ahhoz tartozó fizikai állományról, mert amit az állam 
finanszíroz, az csak az oktatás és oktatást segítő személyek. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha ez így lesz, akkor például egy iskolának az energia-
felhasználását, ami 20-30 %-kal növekedhet, csökkenhet, az ott lévőknek a kezében van. Nem 
mindegy, hogy 21 ˚C van vagy 23 ˚C, nem mindegy, hogy hétvégén le van véve a kazán vagy 
nincs, nem lényegtelen mennyi lámpa ég és meddig. Az önkormányzat fizeti, és nem függ tőle 
senki, aki ezt eldönti, hogy csinálja, felelősségre sem vonható.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ezen gondolkodtunk, jelenleg még nem tudjuk, hogyan képzelik 
el ezt a dolgot.  
 
Bacsa György alpolgármester: A takarítónő, kisegítő személyzet az önkormányzattól kapja a 
fizetését, és ott adják a munkát? Ha a forint oldalát nézzük, mert egy ekkora intézmény 
fenntartásának költségének jelentős százaléka az energia, a fűtés és a villany. A többi 
elenyésző százalék. Mindenkinek jobb 26 ˚C-ban lenni, mint 22 ˚C-ban. Hogyan lehet ebbe 
beleszólni? Azt mondjuk, hogy nem lehet melegebb?  
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Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudjuk. Azt sem tudjuk, hogy a kisegítő dolgozókat az 
önkormányzat finanszírozza és az intézményvezető a munkáltatója. Az első döntés 
szeptember vége, a második döntés október vége az iskolákat tekintve. Ha költségvetési 
adatokra hivatkozva nem kívánjuk vállalni, akkor ezt megvizsgálják. Ha azt mondják, igazunk 
van, akkor rendben van. Ha azt mondják, hogy a számok alapján nincs igazunk, akkor 8 
napunk van arra, hogy ezt a döntést felülvizsgáljuk, és azt mondjuk, hogy mégis vállaljuk. 
Ellenkező esetben, ha kimutatják azt, hogy képesek vagyunk rá, akkor egyéb normatív 
támogatásból levonások történnek, mert az államnak arra nincs külön pénze, az önkormányzat 
pénzéből tartja fent majd akkor is, de az egyéb normatív finanszírozásunkat ezzel csökkenteni 
fogja. Ha megnézik az iskola költségvetését, akkor a dologi kiadások 22 millió Ft körül 
vannak, ez körülbelül az iparűzési adó mértéke és ebben nincsenek benne a konyhások, az 
udvaros, a takarítók bére, mert az a személyi kiadások között szerepel, ez még növekedik éves 
szinten és ezt a feladatot el kellene látnunk. Nem tudom, milyen pénzforrás terhére kívánják 
majd ezt velünk elláttatni, de nem kevés pénzről van szó, és még ott van a bölcsődének a 
problémája, ott sem tudjuk, hogyan alakulnak a dolgok. Az iparűzési adó egy összeg és nem 
tudjuk igazán ezt már növelni. Gépjárműadónak, ha jól emlékszem, a 60 %-át viszik el, a 
költségvetési törvényben már benne van és 40 %-a marad itt. Egyáltalán hogy leszünk 
szeptember vagy október végén is olyan információ birtokában megalapozott számítások 
alapján, hogy erről döntést tudunk hozni. Ha azt mondjuk, hogy vállaljuk és nem a kötelezés 
erejéből adódik, akkor jövőre, ha hiány lesz a költségvetésben, ezért már a felelősségi 
szabályok bejönnek az új önkormányzati törvényben. Nincs jövőre ÖNHIKI, már azt szerették 
volna, hogy idén se legyen. Olyan döntéseket kell meghozni, aminek a feltételeit nem 
ismerjük.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A rádiót hallgattam és elmondták, a 3.000 fő feletti 
települések esetén az ismert elvonásokat fogják mérsékelni. A másik, hogy zomboriak 
vagyunk, attól, hogy az iskolaigazgatót majd ki nevezi ki, még hatékonyan, korszerűen 
dolgozhatunk, biztos, hogy egy megállapodással kérheti a fenntartó minden esetben, hogy 
például 21 ˚C legyen. A paramétereket meg lehet beszélni, és úgy gondolom, ez az intézmény 
vezetőjének kötelessége is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez is egy fontos kérdés. Még mindig a legfontosabb kérdés 
megelőzi a kétoldalú megállapodást, hogy lesz-e arra pénzünk, hogy a dologi kiadásokat 
tudjuk finanszírozni. Az iskola szakmai működtetésénél az is érdekes, hogy nem a járásokhoz 
került, hanem még egy intézményt hoztak létre. Van-e még kérdés a járással vagy az iskolával 
kapcsolatban? 
 
Bacsa György alpolgármester: Ez a község nagyon sok pénzt belerakott az iskolába, azokba 
az épületekbe, a felszerelésekbe és hatalmi szóval elviszik és semmi beleszólásunk nincs. 
Semmit sem térít meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jegyző úr azt nem mondta, hogy tulajdont vesz át.  
 
Bacsa György alpolgármester: Más használja a tulajdont, és nem lehet beleszólni, mit csinál 
vele. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt sem látjuk, hogy amit átadnak, azt ki fogja működtetni. 
3.000 fő alatti települések esetében kötelező átadni, ki fogja működtetni, ki fogja 
megmondani, hogy villanyégő-cserére van-e lehetőség, van-e raktáron. Látjuk most a megyei 
intézményeknél is ezt a folyamatot.  
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Szekeres Krisztián képviselő: Jegyző úr elmondása alapján a polgármesteri hivatal személyi 
állományát valószínűleg nem fogja akkora mértékben érinteni a változás, ha jól értettem.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Valószínűleg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha így nézzük, amit jegyző úr legyűjtött egy fő maximum.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A hivatallal kapcsolatban ez az egyik 
oldal, a másik oldal majd a feladatfinanszírozás, hogy a település lakosságszámától függően 
hány fős hivatalt fognak majd finanszírozni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mondta jegyző úr, lehet létszámokra vetítetten 
finanszíroznak majd. A járás elvisz feladatokat, de nem tudjuk, hogy a megmaradó 
feladatokhoz mennyi pénzt rendel, és ha még főt is, és akkor abból, hogy jövünk ki. Érdekes, 
hogy vannak ekkora vagy kisebb nagyságú önkormányzatok, ahol 21 fővel dolgoznak, mi 16-
an vagyunk a polgármesterrel együtt. Viszonylag kis létszámmal dolgozik ez a hivatal. Ha 
nincs több kérdés, folytassuk a munkánkat. 
 
 
2. Napirend 
Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatainak a Kiszombori Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti 
Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása 2012. évi költségvetése I. 
félévi teljesítésének értékelése. 
Előadók: Szegvári Ernőné  Szabóné Tamás Julianna Kunné Horváth Izabella 

     polgármester      közgazd. csop.vez.       EESZI vezető 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a Kiszombor – Ferencszállás - 
Klárafalva önkormányzatainak a Kiszombori Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény 
Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének 
fenntartó társulása 2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének értékelése. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? Aki elfogadja az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény 
Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének 
fenntartó társulása 2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének értékelését, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 215/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot 
Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása 2012. évi költségvetése I. félévi 
teljesítésének értékelése 
 
215/2011.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
alábbiak szerint a Kiszombori Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális 
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Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó 
társulása 2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének értékelését: 
 
I. Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 

adatok ezer forintban 
Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
Intézményi finanszírozás 7.066 7.257 3.479 47,9 
Bevétel összesen:  7.066 7.257 3.479 47,9 
 

Kiadási előirányzat és teljesítése 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Személyi jellegű kiadás 4.719 4.869 2.429 49,9 
2. Munkaadót terhelő jár. 1.287 1.328 612 46,1 
3. Dologi kiadás 1.060 1.060 438 41,3 
Kiadás összesen:  7.066 7.257 3.479 47,9 
 
Létszámadatok: 

 Teljes munkaidőben foglalkoztatott:  2 fő 
 Részmunkaidőben foglalkoztatott:  1 fő 
 
II. Nappali szociális ellátás 
 

Bevételi előirányzat és teljesítés 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Intézményi ellátás díja 0 0                   0  
2. Intézményfinanszírozás 6.355 6.355 2.918 45,9 
Bevétel összesen:  6.355 6.355 2.918 45,9 
 

Kiadási előirányzat és teljesítése 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Személyi jellegű kiadás 3.905 3.905 1.832 46,9 
2. Munkaadót terhelő jár. 1.060 1.060 486 45,8 
3. Dologi kiadás 1.390 1.390 600 43,2 
Kiadás összesen:  6.355 6.355 2.918 45,9 
 
Létszámadatok: 

 Teljes munkaidőben foglalkoztatott 1 fő 
 Részmunkaidőben foglalkoztatott 1 fő 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester, Ferencszállás  
- Fekete József polgármester, Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény Kiszombor 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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3. Napirend 
Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatainak Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulása 2012. évi költségvetése I. félévi 
teljesítésének értékelése. 
Előadók: Szegvári Ernőné  Szabóné Tamás Julianna Börcsökné Balázs Márta 
      polgármester      közgazd. csop.vez.         óvodavezető 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatainak 
Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulása 2012. évi 
költségvetése I. félévi teljesítésének értékelése a következő napirend. Kérdezem a 
közgazdasági csoportvezetőt, szóbeli kiegészítést kíván-e tenni?  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A Pénzügyi Bizottság ülésén 
elhangzott kérdésként, hogy a kistérségi támogatás miért 25 %-ra teljesült. A második félévet 
júliusban utalták át, ezért nincs benne a féléves beszámolóban.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulása 2012. évi költségvetése I. 
félévi teljesítésének értékelését, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 216/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2012. évi költségvetése I. 
félévi teljesítésének értékelése 
 
216/2012.(VIII. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
alábbiak szerint Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2012. évi költségvetése I. 
félévi teljesítésének értékelését: 
 
Ferencszállási Tagintézmény 
 

Bevételi előirányzat és teljesítés 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Normatív áll. támogatás 4.679 4.852 2.620 54,0 
2. Térítési díj 456 456 269 59,0 
3. Pénzeszköz átvétel önkormányzat 779 779 365 46,9 
4. Pénzeszköz átvétel kistérség 2.062 2.062 516 25,0 
Bevételek összesen:  7.976 8.149 3.770 46,3 
 

Kiadási előirányzat és teljesítés 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Személyes juttatás 3.997 4.133 2.093 50,6 
2. Munkaadót terhelő jár. 1.063 1.100 551 50,1 
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3. Dologi kiadás 855 855 465 54,4 
Óvodai kiadás összesen:  5.915 6.088 3.109 51,1 
 

Intézményi étkezés 
adatok ezer forintban 

1. Dologi kiadás 2.061 2.061 1.255 60,9 
Kiadások mindösszesen: 7.976 8.149 4.364 53,6 
 

Klárafalva Tagintézmény 
 

Bevételi előirányzat és teljesítés 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Normatív áll. támogatás 1.685 1.856 1.052 56,7 
2. Térítési díj 252 252 44 17,5 
3. Pénzeszköz átvétel önkormányzat 5.000 5.000 2.084 41,7 
4. Pénzeszköz átvétel kistérség 518 518 130 25,1 
Bevételek összesen:  7.455 7.626 3.310 43,4 
 

Kiadási előirányzat és teljesítés 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Személyes juttatás 3.962 4.097 2.087 50,1 
2. Munkaadót terhelő jár. 1.031 1.067 556 52,1 
3. Dologi kiadás 1.467 1.467 394 26,9 
Óvodai kiadás összesen:  6.460 6.631 3.036 45,8 
 

Intézményi étkezés 
adatok ezer forintban 

1. Dologi kiadás 995 995 441 44,3 
Kiadások mindösszesen: 7.455 7.626 3.477 45,6 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
4. Napirend 
Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Községek Önkormányzatainak Általános Iskolai 
Intézményfenntartó Társulása 2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének értékelése. 
Előadók: Szegvári Ernőné  Szabóné Tamás Julianna Szabóné Vígh Erzsébet 

    polgármester       közgazd.csop.vez.       iskolaigazgató 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a Kiszombor, Ferencszállás és 
Klárafalva Községek Önkormányzatainak Általános Iskolai Intézményfenntartó Társulása 
2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének értékelése. Szóbeli kiegészítés? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A működési bevételek valószínűleg 
nem fognak teljesülni, mivel az idén a tankönyvvásárlás nem úgy bonyolódik, mint eddig. Az 
ingyen tankönyvek ára kerül át csak az iskola költségvetésébe, a többit az iskola 
megbízásából a könyvesbolt bonyolítja. Azért szerepel 3 millió Ft árbevétel, mert ezt 
beszedtük és utána befizettük a tankönyvre, ez majd módosításra kerül.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jövőre már központilag rendelkeznek a tankönyvekről, nem 
lesz ennyi tankönyv és tankönyv választék. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a 
Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Községek Önkormányzatainak Általános Iskolai 
Intézményfenntartó Társulása 2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének értékelését, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 217/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak Általános Iskolai 
Intézményfenntartó Társulása 2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének értékelése 
 
217/2012.(VIII. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
alábbiak szerint Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatai által fenntartott 
Általános Iskola Intézményfenntartó Társulása 2012. évi költségvetése I. félévi teljesítésének 
értékelését: 
 
Bevételi előirányzat és teljesítés 

adatok ezer forintban 
Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Működési bevétel 3.099 3.099 382 12,3 
2. Intézményfinanszírozás 121.359 125.043 65.375 52,3 
Bevételek összesen (1+2):  124.458 128.142 65.757 51,3 
 
Kiadási előirányzat és teljesítése 

adatok ezer forintban 
Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Személyi jellegű kiadás 81.583 83.621 43.200 51,7 
2. Munkaadót terhelő jár. 22.072 22.623 11.473 50,7 
3. Dologi kiadás 20.803 21.898 11.084 50,6 
Működési kiadás összesen:  124.458 128.142 65.757 51,3 

Létszámadatok: 
 Teljes munkaidőben foglalkoztatott:   36 fő 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester, Ferencszállás  
- Fekete József polgármester, Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző 
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- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Dózsa György Általános Iskola Kiszombor 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
5. Napirend 
A 2012. évi költségvetés I. félévi teljesítésének értékelése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Szabóné Tamás Julianna 
     polgármester        közgazd. csop.vez. 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a mellékletek és a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 7. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a 2012. évi költségvetés I. félévi 
teljesítésének értékelése. Szóbeli kiegészítés? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Ez a félév úgy gondolom, nagyon 
nehéz volt a pénzügyi csoportnak, nem csak nálunk, hanem az országban mindenhol. Nagy 
gondot okozott, mivel eddig az önkormányzat egy főkönyvbe könyvelt, most ezt a beszámolót 
öt főkönyvből kellett összeállítani. Öt főkönyvet kell vezetni, ami igen bonyolulttá teszi a 
pénzügyi csoport munkáját, öt pénztárkönyvünk van, ötfele megy a gazdálkodás. Nem 
egyszerű odafigyelni, hogy mindig azon a számlán legyen annyi pénz, mint amennyi 
szükséges, jó helyre kerüljön a könyvelésben, jó helyről hozzuk ki a pénzt, jó helyről fizessük 
ki a dolgokat. Annak ellenére, hogy az első félévben nem nagyon tudtunk adatot szolgáltatni 
az intézményeknek, mert az intézmények kiadásai, bevételei is két helyen vannak könyvelve, 
úgy gondolom, hogy nem szaladt el a költségvetésük, elég jól teljesítettek az intézmények is. 
A féléves időarányos teljesítés jónak mondható.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Pénzügyi Bizottság véleménye? 
 
Szirbik Imre  képviselő: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a tájékoztatót.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszéltünk arról is a Pénzügyi Bizottság ülésén, hogy lesz 
előterjesztés az ÖNHIKI pályázattal kapcsolatban, novemberben lenne még lehetőség, de nem 
javaslom, hogy akkor adjuk be. Gond akkor lesz, ha nem kapunk támogatást, az annyit fog 
jelenteni, hogy felhalmozási bevételből finanszírozzuk a település költségvetéséből hiányzó 
összeget, nem a teljes 43 millió Ft-ot, hanem a közalkalmazottak étkezési támogatásával 
csökkent részét, az összes többit felhalmozásiból kell kifizetni. Már olyan bevételek is benne 
vannak a működési kiadások között, amit visszakaptunk a Vályogos-tóra, ami felhalmozási 
jellegű bevétel. Másik probléma, az adóbevételeknél látszik a hiány, látszik, hogy nagyon 
rossz a teljesítés és mindenképpen az a feladat, hogy a munkatársaink mozgassák, hajtsák be 
az adókat, mert az adóbevétel be van tervezve a költségvetésbe, ha ezt nem tudjuk hozni, 
akkor hiány mutatkozik és a beszedett bevételek arányában lehet a pénzt is költeni. Erre most 
már nagyon oda kell figyelni, sok autó kivonását kezdeményeztük az Okmányirodán és 
jönnek és próbálják pótolni az elmaradt adóikat. Inkasszálást és letiltást mozgatni kell a 
munkatársainknak ahhoz, hogy végig tudjuk vinni ezt az évet, ez egy kiemelt feladat. Voltak 
nehéz perceink, óráink, napjaink, volt olyan júniusban, hogy nem volt a számlánkon pénz, 
közben fizetni kellett volna. Sokkal megfontoltabb és egyeztetettebb kiadási folyamatokat kell 
az intézményeknek is követni. Hiába van egy intézménynek meghatározott kiadási 
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előirányzata, ha nem folyik be bevétel, le vagyunk maradva, nem fogjuk teljesíteni a 
kifizetéseket, mert csak a beszedett bevételek arányában szabad és lehet. Úgy gondolom, 
rugalmasan, megoldás irányába dolgozunk és keressük a megoldásokat. Kérdés, észrevétel, 
vélemény?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Látható, hogy mekkora többletteherrel jár mindez. 
Teljesen új dolog volt, ilyet még nem csinált ez a hivatal, nem csináltak az intézmények sem. 
Szerintem ahhoz képest, ahogy indult az év, nagyon jók az első félév adatai.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a 2012. évi 
költségvetés I. félévi teljesítésének értékelését, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 218/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2012. évi költségvetése első 
félévi teljesítéséről 
 
218/2012.(VIII. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 
2011. évi CXCV. törvény 87. § (1) bekezdésében meghatározott jogkörében eljárva a 
többször módosított 6/2012.(II. 29.) önkormányzati rendelettel elfogadott 2012. évi 
költségvetésének I. félévi helyzetéről szóló tájékoztatást az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Bevételek 

adatok ezer forintban 
Eredeti előirányzat 823.615 
Módosított előirányzat 840.777 
Teljesítés 399.061 
Teljesítés (%) 47,46 
 
 
Kiadás 

adatok ezer forintban 
Eredeti előirányzat 823.615 
Módosított előirányzat 840.777 
Teljesítés 376.504 
Teljesítés (%) 44,78 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
6. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
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- Pályázat benyújtása az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 
2012. évi támogatására 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pályázat benyújtása az önhibájukon kívül hátrányos 
helyzetben lévő önkormányzatok 2012. évi támogatására. Szóbeli kiegészítés? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A határozati javaslat 3. pontjából ki 
kellene venni a módosított előirányzatnál a 2012. június 30-ai dátumot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 
elhangzott módosítással, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 219/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Pályázat benyújtása az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 
2012. évi támogatására 
 
219/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a pályázat 
benyújtása az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 2012. évi 
támogatására tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország 2012. évi 
központi költségvetéséről szóló 2011. évi CLXXXVIII. törvény 6. melléklet 2. pontja alapján 
támogatási igényt nyújt be az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 
2012. évi támogatására. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önhibájukon kívül 
hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 2012. évi támogatásának igényléséhez a fenti 
törvény alapján a következő nyilatkozatot teszi: 
 
1./ Kiszombor Nagyközség lakosságszáma 2011. január 1-jén 1000 fő feletti, 2011. január 1-
jei állapot szerint: 4.140 fő. 
 
2./ Kiszombor Nagyközség Önkormányzata helyi adó bevezetéséről döntött és 2012. évben 
ilyen jogcímen 25.500 ezer forint összegű bevételt tervez. 
 
3./ Az önkormányzat 2012. évi költségvetési rendeletét 43.758 ezer forint összegű működési 
célú hiánnyal fogadta el, a módosított előirányzat 30.351 ezer forint. 
 
4./ Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelező könyvvizsgálatra nem kötelezett.  
 
5./ Az önkormányzat az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 50. § (1) bekezdés 
a) pontjában meghatározott rendezett munkaügyi kapcsolatok követelményeinek megfelel. 
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A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a pályázattal kapcsolatos 
dokumentumok aláírására.  
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/A határozati javaslat a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról. Kérdés? Aki 
egyetért a diszkont kincstárjegy vásárlásáról szóló tájékoztatással, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 220/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
 
220/2012.(VIII. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonáról, 
és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT. rendelete 12. § (5) 
bekezdése alapján felhatalmazást kap a polgármester az egy évnél rövidebb lejáratú, 
forgóeszközök között kimutatott pénzügyi befektetések, forgatási célú hitelviszonyt 
megtestesítő értékpapír-forgalom lebonyolítására. A polgármester a döntésről a képviselő-
testületet a soron következő ülésen tájékoztatja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fentiek alapján tudomásul 
veszi, hogy a Kereskedelmi és Hitelbank Zrt-nél (6720 Szeged, Széchenyi tér 9.) 2012. 
augusztus 22-én lejárt 117.930.000,- Ft össznévértékű diszkont kincstárjegyből 2012. 
december 12.-ei lejárattal 27.929.961,- Ft összegért ismét diszkont kincstárjegyet vásárolt, a 
fennmaradó 90.000.000,- Ft összegért a 210/2012.(VII. 26.) KNÖT határozata alapján 
kamatozó kincstárjegyet vásárolt 2013. augusztus 28.-ai lejárattal. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
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/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az egységes szerkezetű Szervezeti és Működési Szabályzat a 
jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosítása a következő döntési javaslat. Jegyző úrnak van-e szóbeli 
kiegészítése? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A belső ellenőrök egy átfogó ellenőrzést tartottak a hivatalban, 
alapvetően a helyi adókkal kapcsolatban, de hozzá szabályzatokat is néztek és néhány 
észrevételt tettek a Polgármesteri Hivatal SzMSz-el kapcsolatban. Aktualizálni kellett, az 
ezzel kapcsolatos előterjesztés elkészült, külön még megvizsgáltuk, és amit úgy gondoltunk, 
hogy hozzá kell igazítani az időközben megváltozott, jelenleg már hatályos új 
jogszabályokhoz, azokat is elvégeztük.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a Polgármesteri 
Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 221/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása 
 
221/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Polgármesteri 
Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint fenntartó a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 10. § (1) bekezdés b) pontja, valamint az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § (1) bekezdés b) pontja alapján 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzat Polgármesteri Hivatala (6775 Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 8.) mint önállóan működő és gazdálkodó költségvetési szerv Szervezeti 
és Működési Szabályzatát - a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (2) 
bekezdése szerint normatív határozattal – 2012. szeptember 1. napjával az alábbiak szerint 
módosítja: 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat I. cím 1./ pontjában a „nemzeti és etnikai kisebbségek 
jogairól”  szövegrész helyébe a „nemzetiségek jogairól” szöveg lép. 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat I. cím 2./ pontjában a „kisebbségi” szövegrész helyébe 
a „nemzetiségi” szöveg lép. 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat IV. cím 3./ pontja hatályát veszti és törlésre kerül. 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat V. cím 2./ pontja hatályát veszti és törlésre kerül. 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat VI. címe az alábbiakra módosul: 

„ VI. A Polgármesteri Hivatal feladatainak és tevékenységének forrásai 
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1./ Feladatainak és tevékenységének forrását önkormányzati intézmény-finanszírozás 
biztosítja. 
 
2./ Saját bevételek: nincs saját bevétele. 
 
3./ Átengedett, megosztott bevételek: nincs átengedett, megosztott bevétele. 
 
4./ Központi költségvetés normatív hozzájárulása: nincs. 
 
5./ Támogatások: nincs. 
 
6./Hitelek: nincs. 
 
7./ Európai uniós támogatással megvalósuló programok, projectek bevételei: nincs. 
 
8./ Egyéb bevételek: nincs.” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat VIII. cím 3./a pontja az alábbiakra módosul:  
 
„3./a.  

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat VIII. cím 3./b pontja hatályát veszti és törlésre kerül. 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat IX. cím 1./ pontja hatályát veszti és törlésre kerül. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzat 
Polgármesteri Hivatalának  

szervezeti felépítése 

Polgármesteri 
Hivatal 

Igazgatási csoport  
6,55 fő, ebből 1 fő 

igazgatási 
csoportvezető 

Közgazdasági csoport 8 
fő, ebből 1 fő 
közgazdasági 
csoportvezető 

Egyéb gazdálkodással 
kapcsolatos feladatok 3 
fő fizikai alkalmazott 

Jegyző (1 fő) 
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A Szervezeti és Működési Szabályzat IX. cím 2./ pontja átszámozásra kerül, és az alábbi 1./ 
pontra módosul: 
1./ A Polgármesteri Hivatal működésével, gazdálkodásával kapcsolatos 
kötelezettségvállalásra, így különösen szerződés, megállapodás aláírására, megrendelés 
visszaigazolására a jegyző jogosult a Hivatal költségvetésében rendelkezésre álló összeg 
erejéig, valamint a Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek kinevezési okiratát aláírni, ezzel 
kötelezettséget vállalni a jegyző jogosult.  
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat IX. cím 3./ pontja átszámozásra kerül 2./ pontra. 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat az alábbi „IX/A. A jegyző kiadmányozási jogának 
gyakorlása” címmel és rendelkezésekkel egészül ki: 

„IX/A. A jegyző kiadmányozási jogának gyakorlása 
 
A jegyző feladat- és hatáskörébe tartozó ügyekben a kiadmányozás jogát saját maga 
gyakorolja, illetve külön írásbeli rendelkezés keretében adja át azt a csoportvezetőknek. 
 
A jegyző közvetlenül az érdemi ügyintéző köztisztviselőnek is átadja egyes ügykörökben, 
ügyekben a kiadmányozás jogát.  
A kiadmányozás jogának átadása megbízással történik az egyes jegyzői hatáskörök 
gyakorlásának vonatkozásában. A kiadmányozás jogának átadásával kapcsolatos megbízások 
a jogosult köztisztviselők munkaügyi iratainak részét képezik. 
 
A jegyző egyes esetekben előzetes egyeztetési, tájékoztatási kötelezettséget is előírhat a 
kiadmányozási jog gyakorlásához. 
 
A jegyző akadályoztatása, vagy tartós távolléte esetén a kiadmányozási jogot az Igazgatási 
Csoport vezetője gyakorolja.  
 
Az átadott kiadmányozási jog gyakorlása nem adható tovább.” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat X. címe az alábbiakra módosul: 

„X. A Polgármesteri Hivatal költségvetésének végrehajtására szolgáló számlaszám 
 

A Polgármesteri Hivatal bankszámláját az OTP Bank Nyrt. Dél- Alföldi Régió Makói fiókja 
vezeti az alábbi számlaszámon: 
Pénzforgalmi bankszámla Hivatal  11735074-15726889” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat XI. cím második mondata hatályát veszti és törlésre 
kerül. 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat XII. cím 2./ pontja az alábbiakra módosul: 
„2./ Az önállóan működő költségvetési szervnél az intézmény költségvetésével, 
gazdálkodásával kapcsolatos feladatokat az intézmény vezetője látja el fenntartói 
jóváhagyással” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat XII. cím 3./b pontja az alábbiakra módosul: 
„ b./ utalványozási jogkörrel rendelkezik” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat XIII. cím 5./ pontja az alábbiakra módosul:  
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„5./ Az intézmény nem rendelkezik kiemelt előirányzat módosítási jogkörrel, javaslatot tehet 
az előirányzatok közötti átcsoportosításra.” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat XIV. címe az alábbiakra módosul: 

„XIV. Nemzetiségi Önkormányzat működésével, költségvetésének tervezésével, 
végrehajtásával kapcsolatos feltételek, különleges előírások 

 
1./ A nemzetiségi önkormányzat bevételeivel és kiadásaival kapcsolatban a tervezési, 
gazdálkodási, ellenőrzési, finanszírozási, adatszolgáltatási és beszámolási feladatok 
ellátásáról Kiszombor Nagyközség Önkormányzat Polgármesteri Hivatala gondoskodik, az 
erre vonatkozó részletes szabályokat külön együttműködési megállapodás tartalmazza. 
 
2./ A nemzetiségi önkormányzat gazdálkodásával, napi működésével kapcsolatos jogi, egyéb 
szakmai valamint adminisztratív és technikai segítséget a Polgármesteri Hivatal megadja, 
ügyviteli feladatait ellátja.  
 
3./ A települési önkormányzat és a nemzetiségi önkormányzat együttműködésének részletes 
szabályait külön együttműködési megállapodás tartalmazza, mely rögzíti a nemzetiségi 
önkormányzat költségvetési határozatának előkészítését, tartalmát, határidejét, a költségvetési 
előirányzatok módosításának, a költségvetési információ szolgáltatásának, a költségvetési 
gazdálkodásnak, a vagyoni és számviteli nyilvántartásnak, adatszolgáltatásnak a rendjét, a 
nemzetiségi önkormányzat számlavezetésével kapcsolatos szabályokat, valamint a 
költségvetés tervezésével, végrehajtásával kapcsolatos feladatokat, határidőket. 
 
4./ A Kiszombori Roma Nemzetiségi Önkormányzat költségvetését önállóan költségvetési 
határozatban fogadja el.  
 
5./ A nemzetiségi önkormányzat pénzgazdálkodásával kapcsolatos feladatok, jogkörök:  
a./ kötelezettségvállalási, utalványozási jogkörrel a költségvetésben elfogadott kiadások 
erejéig rendelkezik a nemzetiségi önkormányzat elnöke, 
b./ ellenjegyzésre a Közgazdasági Csoport vezetője, vagy az általa felhatalmazott személyek 
jogosultak. 
c./ önálló pénzforgalmi számlával rendelkezik, melyről készpénzt vehetnek fel, és amely 
készpénzmozgás a Polgármesteri Hivatal házipénztárának bevonásával történik.” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat XVI. cím utolsó bekezdése az alábbiakra módosul:  
„Jelen SzMSz függelékeit képezik az államháztartásról szóló törvény végrehajtásáról 
rendelkező 368/2011.(XII. 31.) Korm. rendelet 13. §-a által előírt és egyéb alábbiakban 
felsorolt szabályzatok: 
 
Belső szabályzatok: 
  

1. Iratkezelési Szabályzat, Irattári Terv  
2. Közszolgálati Szabályzat 
3. Közszolgálati Adatvédelmi Szabályzat 
4. Munkavédelmi Szabályzat 
5. Tűzvédelmi Szabályzat 
6. Belső Ellenőrzési Kézikönyv 
7. Beszerzések lebonyolításának Szabályzata 
8. Helyiségek és berendezések használatának Szabályzata 
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9. Belföldi és külföldi kiküldetések elrendelésének, lebonyolításának és elszámolásának 
Szabályzata  

10.  A közérdekű adatok megismerésére irányuló igények teljesítésének és az elektronikus 
közzététel rendjét rögzítő Szabályzat 

11. Reprezentációs kiadások felosztását, azok teljesítésének és elszámolásának 
Szabályzata 

12. Gépjárművek igénybevételének és használatának Szabályzata 
13. Vezetékes és rádiótelefonok használatának Szabályzata 

 
A Polgármesteri Hivatal operatív gazdálkodás vitelére vonatkozó gazdasági-pénzügyi 
szabályzatok: 
 

14. Számviteli Politika 
15. Számlarend 
16. Pénzkezelési Szabályzat 
17. Szabályzat az analitikus nyilvántartási rend és a főkönyvi könyvelés 

kapcsolatrendszeréről 
18. Eszközök és források értékelési Szabályzata 
19. Önköltségszámítás rendjéről szóló Szabályzat 
20. Eszközök és források leltározási, leltárkészítési és selejtezési Szabályzata  
21. Közbeszerzési Szabályzat 
22. Pályázati Szabályzat 
23. Bizonylati Szabályzat és Album 
24. Ügyrend a gazdasági szervezet gazdálkodással összefüggő feladatainak ellátására 
25. Informatikai biztonsági Szabályzat 
26. FEUVE, ellenőrzési nyomvonal 
27. Kötelezettségvállalás, utalványozás, ellenjegyzés, érvényesítés rendjének Szabályzata 
28. Kockázatkezelési szabályzat, szabálytalanságok kezelésének Szabályzata.” 

 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzat Polgármesteri Hivatala (6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.) Szervezeti 
és Működési Szabályzatát egységes szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti 
tartalommal határozza meg. Az egységes szerkezetű Szervezeti és Működési Szabályzat jelen 
határozat mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy képviseletében és nevében a Szervezeti és Működési Szabályzat 
módosítását és az egységes szerkezetbe foglalt Szervezeti és Működési Szabályzatot 
jóváhagyólag aláírja. 
 
4. A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése alapján, mint 
a képviselő-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell tenni a 
polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása Belső Ellenőrzési Társulása 
 6900 Makó, Széchenyi tér 22. 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Alapító okiratok módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, határozati javaslatok és az egységes szerkezetű alapító okiratok a jegyzőkönyv 11. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Alapító okiratok módosítása a következő előterjesztés. Az 
első az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény alapító okiratának módosítása. 
Szóbeli kiegészítés? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Itt is lényegében arról van szó, hogy időközben módosultak a 
jogszabályok és ehhez kellett módosítani, ezzel kellett szinkronizálni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény alapító okiratának módosításával, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 222/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény Alapító Okiratának módosítása  
 
222/2012. (VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az alapító 
okiratok módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény (6775 Kiszombor, Szegedi u. 2.) Alapító Okiratát az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § (4) bekezdésében biztosított fenntartói 
jogkörében eljárva, figyelemmel az államháztartásról szóló törvény végrehajtására kiadott 
368/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 5. §-ban meghatározott tartalomra, 2012. szeptember 1. 
napjával - a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (2) bekezdése szerint 
normatív határozattal – az alábbiak szerint módosítja: 
 
a) Az alapító okirat 7. pontjában a „Feladatellátáshoz kapcsolódó funkciója” elnevezés 
„Gazdálkodási jogkör” elnevezésre változik. 
 
b) Az alapító okirat 9. pontjában a „Szakfeladatai 2010. január 1-től” elnevezésű része az 
alábbiakra módosul: 
„Szakfeladatai:   862301 Fogorvosi alapellátás 

869041 Család- és nővédelmi egészségügyi gondozás 
881011 Idősek nappali ellátása 
             engedélyezett férőhelyek száma 20 fő 
889101 Bölcsődei ellátás 
             engedélyezett férőhelyek száma 30 fő 
889201 Gyermekjóléti szolgáltatás 
889922 Házi segítségnyújtás 
889924 Családsegítés 
889921 Szociális étkeztetés” 
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2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény (6775 Kiszombor, Szegedi u. 2.) alapító okiratát 
egységes szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal határozza meg.  
Az egységes szerkezetű alapító okirat jelen határozat mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében az alapító okirat módosítását és az 
egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. 
törvény 8. § (5) bekezdésében biztosított fenntartói jogkörében eljárva kiadja és aláírja. 
 
4. A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése alapján, mint 
a képviselő-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell tenni a 
polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül:  

- Kunné Horváth Izabella EESZI vezető 
      - Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A második határozati javaslat a Karátson Emília 
Napköziotthonos Óvoda alapító okiratának módosításáról szól. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
Aki egyetért a Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda alapító okiratának módosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 223/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Alapító Okiratának 
módosítása 
 
223/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az alapító 
okiratok módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint fenntartó az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § (4) bekezdés, továbbá a közoktatásról 
szóló 1993. évi LXXIX. törvény 37. § (5) bekezdésében foglalt felhatalmazás alapján a 
Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József 
A. u. 19.) alapító okiratát - a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (2) 
bekezdése szerint normatív határozattal – 2012. szeptember 1. napjával az alábbiak szerint 
módosítja: 
 

a) Az alapító okirat 1. pontja az alábbi szövegrésszel egészül ki: 
„Adószáma: 16685046-2-06„ 
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b) Az alapító okirat 8. pontjában a „Szakfeladatai 2010. január 1-től” elnevezésű része az 
alábbiakra módosul: 
„Szakfeladatai:  562912 Óvodai intézményi étkeztetés 

851011 Óvodai nevelés, ellátás 
             - referencia intézményi feladatok ellátása 
             - halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek  
                integrációs fejlesztő felkészítése 
851012 Sajátos nevelési igényű gyermekek óvodai  
             nevelése, ellátása 

- enyhén értelmi, beszédfogyatékos, autista, 
több fogyatékosság együttes előfordulása esetén 
halmozottan fogyatékos, a megismerő funkciók vagy a 
viselkedés fejlődésének tartós és súlyos 
rendellenességével, a megismerő funkciók vagy a 
viselkedés fejlődésének súlyos rendellenességével küzdő 
gyermekek óvodai nevelése” 

 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) alapító okiratát 
egységes szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal határozza meg. Az 
egységes szerkezetű alapító okirat jelen határozat mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében az alapító okirat módosítását és az 
egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot aláírja. 
 
4. A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése alapján, mint 
a képviselő-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell tenni a 
polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül:  
1./ Jani János Ferencszállás község polgármester 
2./ Fekete József Klárafalva község polgármester 
3./ Szegvári Ernőné polgármester 
4./ Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
5./ MÁK Dél-alföldi Regionális Igazgatósága  
6./ Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
7./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
8./ Irattár 
 
 
- A Dózsa György Általános Iskola Alapító Okiratának módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, határozati javaslat és az egységes szerkezetű alapító okirat a jegyzőkönyv 12. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Dózsa György Általános Iskola Alapító Okiratának 
módosítása a következő döntési javaslat. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért az 
alapító okirat módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 224/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dózsa György Általános Iskola Alapító Okiratának módosítása 
 
224/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Dózsa 
György Általános Iskola Alapító Okiratának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint fenntartó az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § (4) bekezdés, továbbá a közoktatásról 
szóló 1993. évi LXXIX. törvény 37.§ (5) bekezdésében foglalt felhatalmazás alapján a Dózsa 
György Általános Iskola (6775 Kiszombor, Óbébai u. 6.) alapító okiratát - a jogalkotásról 
szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (2) bekezdése szerint normatív határozattal – 2012. 
szeptember 1. napjával az alábbiak szerint módosítja: 
 
a) Az alapító okirat 1. pontja az alábbi szövegrésszel egészül ki: 
„Adószáma: 16685039-2-06 „ 
 
b) Az alapító okirat 7. pontjában a „Feladatellátáshoz kapcsolódó funkciója” elnevezés 
„Gazdálkodási jogkör” elnevezésre változik. 
 
c) Az alapító okirat 7. pontjából a „Tevékenységének jellege szerinti besorolása: 
Közszolgáltató költségvetési szerv, közintézmény” szövegrész hatályát veszti és törlésre kerül. 
 
d) Az alapító okirat 9. pontjából a  
„Szakfeladatai 2009. december 31-ig: 
80121-4 általános iskolai nappali rendszerű nevelés, oktatás 
              - bejáró tanulók a község területén kívülről 
              - iskolai könyvtár 
80122-5 sajátos nevelési igényű tanulók  
              nappali rendszerű általános iskolai  
              nevelése, oktatása 
              - testi, enyhén értelmi, beszédfogyatékos, autista, több fogyatékosság együttes 

előfordulása esetén halmozottan fogyatékos, a megismerő funkciók vagy a 
viselkedés fejlődésének organikus okra visszavezethető, vissza nem vezethető 
tartós és súlyos rendellenességgel küzdő gyermekek nappali rendszerű általános 
iskolai nevelése, oktatása 

80511-3 napköziotthoni és tanulószobai foglalkozás 
55232-3 iskolai intézményi közétkeztetés 
924014 sportintézmények, sportlétesítmények működtetése” 
e) Az alapító okirat „Szakfeladatai 2010. január 1-től” elnevezésű része az alábbiakra 
módosul: 
„Szakfeladatai:  562913 Iskolai intézményi étkeztetés 

852011 Általános iskolai tanulók nappali rendszerű  
             nevelése, oktatása (1-4. évfolyam) 
             Halmozottan hátrányos helyzetű, valamint hátrányos  
             helyzetű gyermekek Integrációs Pedagógiai 
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             rendszer szerinti nevelése, oktatása 
852012 Sajátos nevelési igényű általános iskolai tanulók 
             nappali rendszerű nevelése, oktatása (1-4.  
             évfolyam) 

- testi, enyhén értelmi, beszédfogyatékos, 
autista, több fogyatékosság együttes előfordulása 
esetén halmozottan fogyatékos, a megismerő funkciók 
vagy a viselkedés fejlődésének tartós és súlyos 
rendellenességével, a megismerő funkciók vagy a 
viselkedés fejlődésének súlyos rendellenességével 
küzdő gyermekek nappali rendszerű általános iskolai 
nevelése, oktatása 

852021 Általános iskolai tanulók nappali rendszerű nevelése, 
             oktatása (5-8. évfolyam) 
             Halmozottan hátrányos helyzetű, valamint hátrányos 
             helyzetű gyermekek Integrációs Pedagógiai Rendszer 
             szerinti nevelése, oktatása 
852022 Sajátos nevelési igényű általános iskolai tanulók  
              nappali rendszerű nevelése, oktatása (5-8. évfolyam) 

- testi, enyhén értelmi, beszédfogyatékos, 
autista, több fogyatékosság együttes előfordulása 
esetén halmozottan fogyatékos, a megismerő funkciók 
vagy a viselkedés fejlődésének tartós és súlyos 
rendellenességével, a megismerő funkciók 
vagy a viselkedés fejlődésének súlyos 
rendellenességével küzdő gyermekek nappali 
rendszerű általános iskolai nevelése, oktatása 

855911 Általános iskolai napköziotthoni nevelés 
855914 Általános iskolai tanulószobai nevelés 
931102 Sportlétesítmények működtetése és fejlesztése” 

 
f) Az alapító okirat 9. pontjából a „Kiegészítő tevékenysége: Kiegészítő tevékenységet nem 
folytat”  szövegrész hatályát veszti és törlésre kerül. 
 
g) Az alapító okirat 11. pontjából a „Kisegítő tevékenysége: Kisegítő tevékenységet nem 
folytat”  szövegrész hatályát veszti és törlésre kerül. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dózsa György Általános 
Iskola (6775 Kiszombor, Óbébai u. 6.) alapító okiratát egységes szerkezetben a jelen határozat 
melléklete szerinti tartalommal határozza meg. Az egységes szerkezetű alapító okirat jelen 
határozat mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében az alapító okirat módosítását és az 
egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot aláírja. 
 
4. A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése alapján, mint 
a képviselő-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell tenni a 
polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő kihelyezéssel. 
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A határozatról értesül:  
1./ Jani János Ferencszállás község polgármester 
2./ Fekete József Klárafalva község polgármester 
3./ Szegvári Ernőné polgármester 
4./ Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
5./ MÁK Dél-alföldi Regionális Igazgatósága  
6./ Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató 
7./ Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
8./ Irattár 
 
 
- Dózsa György Általános Iskola Pedagógiai Programjának módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/A határozati javaslat, a kérelem és a szakértői vélemény a jegyzőkönyv 13. számú melléklete. A 
Pedagógiai Program megtekinthető a  
http://www.kiszombor.hu/images/letoltesek/06.06.03_ped._progr._2011_2016..pdf oldalon./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Dózsa György Általános Iskola Pedagógiai Programjának 
módosításával folytassuk munkánkat. Kérdezem az iskolaigazgatót, van-e szóbeli 
kiegészítése? 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Májusban döntés született arról, hogy a 4. 
évfolyamon a két osztályt iskolaotthonos rendszerben működtetjük, akkor született egy olyan 
döntés is, hogy a Pedagógiai Programot felül kell vizsgáltatni. Két további dolgot is 
beemeltünk a Pedagógiai Program módosításába, amit Tóth Géza szakértő ki is fejtett.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ma a Pénzügyi Bizottság ülésén felmerült kérdésként, hogy 
nem tudták a szülők, mely osztályban kik lesznek a pedagógusok, miért titkos ez ily sokáig? 
A múlt héten volt szülői értekezlet és akkor lett publikus az a döntés, hogy kik visznek mely 
osztályokat. Miért ilyen későn tudják meg, mert akkor fel tudtak volna készülni. A 
felkészülést nem értettem pontosan, mert úgy gondolom, hogy van egy osztályfőnök, egy 
tanítónő és végzi a dolgát. Nem tanítónőből készülünk fel, ezt így látom. Mi volt ennek az 
oka? 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Igazán nem értem a kérdést, ugyanis, amikor kiderült 
a képviselő-testületi döntés, hogy 4. osztályban tovább fog rotálódni az iskolaotthon, azon 
nyomban összehívtam a szülői értekezletet és a 4. osztályban elmondtam, hogy milyen 
változás lesz, illetve azt is júniusban kihirdettem a leendő első osztályosok felé, hogy kik 
lesznek a tanító párosok, kiemelve azt is, hogy melyik lesz a szorobános osztály, melyik nem. 
Ez megtörtént valamikor az évzáráskor. Az első osztályosoknak a szülői értekezletet mindig 
ilyenkor szoktuk megtartani, de pontosan névre lebontva mindenki tudta ki, lesz a tanítónő, 
úgy fejeztük be az évet, június 15-én ez nyilvános volt. Számomra ez azért kellemetlen, mert 
bejött, amit az óvodai szülői értekezleten elmondtam, hogy elméletileg ezekkel a tanítónőkkel 
indulnak, de mindig történhetnek változások. Ezt nyilvánossá is tettem még júniusban. Nem 
tudom, ki volt az, aki ezt nem hallotta. Magával a kérdéssel nem tudok mit kezdeni, mert úgy 
érzem, ez teljesen minden alapot nélkülöz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A kérdés nagyon általánosan hangzott el. Konkrétan nem 
mondták, melyik osztályról van szó. 
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Bacsa György alpolgármester: Háborognak a szülők, hogy nem kapnak számlát a 
tankönyvről, csak aki kér, illetve végignézték az interneten, és a környékhez képest itt a 
legdrágább a tankönyv. Ennek mi az oka? 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Az első kérdés a számlát érintette. A tankönyvosztás 
első napján hosszú sor volt, valami központi hiba miatt a nyomtató nem nyomtatta ki a 
számlákat. Simor Gábor közölte a szülőkkel, hogy azért, hogy ne növekedjen a sor még 
hosszabbra, mindenkinek aláírás ellenében kiadja a tankönyvet, és szíveskedjenek 
visszafáradni a számláért, amikor a központi hiba megoldódik, azonnal kinyomtatja. Ki van 
nyomtatva, jöhetnek érte a szülők. Valóban mi igazgatók is szoktuk egymást kérdezni, hogy 
mennyi a tankönyv a másik iskolában. Tényleg nálunk a legmagasabb a tankönyv ára, viszont 
mielőtt bárki megvádolhatna bennünket, hogy a szülők pénzével játszunk, el kell hogy 
mondjam, ha kivetítjük, hogy egyik iskola azért a kevesebb összegért hány tankönyvet ad, 
akkor jönnek ki érdekes számok. Nálunk átlagában 1.000,- Ft-ra jön ki egy tankönyv és ahol 
mondjuk fele vagy kétharmada a tankönyv bekerülési költsége, ott viszont kijön 1.600-1.800-
2.000,- Ft-ra darabja. Azok az iskolák nem kérnek munkafüzetet. Magam sem értem, például 
a belvárosi iskolából azt a választ kaptam, hogy nem vesznek angol tankönyvet. 
Megkérdeztem, ezt hogyan oldják meg. Az volt a válasz, mindenki úgy oldja meg a vásárlást, 
ahogy akarja. Egy angol tankönyv 3.500-4.000,- Ft körül van. Mi ebből az összegből viszont 
mindent, az atlasztól kezdve a szótárig megveszünk. Összeszedtük az ingyen tankönyvesektől 
az ingyen tankönyvet, viszont, ha nincs annyi ingyen tankönyvesünk, kevesebb ballagott el, 
mint amennyi a következő évfolyamban van, akkor azt fel kell tölteni, ebben ez is benne van. 
Korrektül igyekszünk tartani, hogy lehetőleg ne úgy történjen, hogy a gyönyörű 
munkafüzetek helyett fénymásoltat kapjanak a tanártól. Az formájában, elérhetőségében meg 
sem közelíti. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Volna még egy jelzésem, amelyik majd nagyon 
fontos lesz. Mozgásteret szeretnék kérni, mivel azzal, hogy a mindennapos testnevelés órák 
száma kettővel megemelkedett elsőben és ötödikben, ezért ezzel vannak problémáink. Nincs, 
aki pontosan megmondaná, hogy mit kell emiatt megemelni. Végigjártuk a környékben élő és 
praktizáló összes olyan szakértőt, akit ismerünk. Vélelmezhető, hogy azon kell gondolkodni, 
hogy a kötelező órát emeljük meg, ez viszont a nyitva tartási időnk végét módosíthatja 4 
óráról esetleg fél 5-re. Az intézményfenntartót ezt pénzben nem fogja érinteni, csak a nyitva 
tartási idő módosulna. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg van szabva, hogy a gyermek mennyi órát lehet bent. 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Mindennel tisztában vagyunk, azt nem módosította. 
Nem tudjuk, hogy azzal a két órával az alapóraszámot lehet-e emelni vagy hova kell rakni, 
kötelezőbe vagy nem kötelezőbe. Két szakértő is másként vélekedik. A Makó és térségi 
iskolák megbeszéltük, hogy próbáljuk egységesen csinálni, ha egyformán jól csináljuk, akkor 
ne maradjon ki senki, ha rosszul, akkor egyformán rosszul és ebben most még nem látunk 
teljesen tisztán, hogy a nyitva tartásokat hogyan fogja majd ez módosítani. A dolognak az 
érdekessége, hogy most kedd van és jövő héten már tanítás. Nyilván számunkra az a 
legfontosabb, hogy amit a képviselő-testület megállapított óraszámot, azt betartsuk. A 
következő emellett, hogy a törvényt maximálisan váltsuk valóra, amit kér, azt betartsuk és 
próbáljuk meg a kettőt életbe léptetni, hogy ne sértsünk törvényt. Úgy tűnik, ha valamelyiket 
nem változtatjuk, nem jön ki végrehajtási rendelet, akkor csak azt tudjuk mondani, hogy az 
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intézményfenntartót ne érje kár, de a törvénynek is eleget kell tenni. Ha valaki kijön 
ellenőrizni, például az órákat, akkor azt mondja, ez egy pici hiba, de a 100 %-ra törekszünk. 
Fogok jönni a képviselő-testület elé, ezt most nem tudtam előterjesztésben leírni. Nincs olyan 
biztos pont, amiből ezt le tudnám vezetni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyerekeknél a maximálisan benntölthető órát érinti ez? 
Még nem voltunk a maximumon, még belefér, mert azzal, ha tovább vagyunk nyitva, akkor a 
gyereknek a bent töltött ideje nő.  
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Emelkedett az óraszám is. Az általunk megkapott 
óraszámmal 8 és 16 óra közötti időszakot fedtük le.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csak kell emelni az órákon, de még mindig nem érjük el az 
oktatási törvény maximumát.  
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Dr. Debrey Attilának az volt az első ötlete, hogy fél 
5-ig meg kellene hosszabbítani a nyitva tartást. A többség is azt mondja, hogy a fél 5-ös 
nyitva tartással tartható. Ezelőtt talán 7-8 éve egy szakértő az ebédeltetést kivette abszolút a 
rendszerünkből. Az óra elszámolásokban sem egységesek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha a nyitva tartást meg kell növelni, megadtunk egy 
óraszámot, akkor abból hogy lehet a hosszabb nyitva tartást órában rendezni, finanszírozni? 
Elmaradnak szakkörök? Miből jön ez le? Ha 16 óráig volt elegendő, hogy jön be a fél óra?  
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Nem maradnak el szakkörök. A kötelező tanítási 
órákra és a napközire is ad bizonyos óraszámot, ebből a két óraszámból állt össze a megfelelő 
százalékokkal a végső óraszám, ez adta ki 8-tól 16 óráig. Most vitatkoznak, hogy a kötelező 
vagy a nem kötelező órát kell kettővel megnövelni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha a végszámot nem növeli meg, akkor csak valaminek a 
terhére lehet ezt biztosítani. 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: A szabadidő, a nyitva tartás terhére. A napközis 
órákat és hogy megtartsuk a kötelező két órával többet is, csak a munkaidő 
meghosszabbításával tudjuk megvalósítani, de a törvény viszont nem fogalmazza azt meg, 
hogy emelkednek az óraszámok. Ez a fenntartót tulajdonképpen nem érinti. Ez az 
ellentmondás a dologban. Már abban nem vagyunk egységesek, hogy valaki a nem kötelező 
órában emeli meg a testnevelést, valaki a kötelező órában. Miután ez a fenntartót nem érinti, 
ez tulajdonképpen az iskola belső ügye, hogy ezt hogyan oldja meg. Nem tudom, hogy melyik 
lenne a jó, mert nincs jogszabály, amelyik ezt meghatározná. Azért, hogy ezt meg tudjuk 
valósítani, muszáj lesz valahogy úgy megoldani, hogy amit eddig 16 óráig valósítottunk meg, 
akkor a nyitva tartási időt, ha nincs jobb, ha nem tudunk másként megegyezni, módosítani 
kell. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A pedagógusok óraszámába belefér? 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Bele kell, hogy férjen. Úgy tűnik, hogy meg tudjuk 
oldani, egy kicsit többet dolgozunk. A testnevelőknek fog emelkedni nyilván a kötelező órája, 
ezt hallottam, talán 22-ről 24-re.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Ha nyitva tartási időt növelni kell, most hogyan oldjuk meg? 
Szeptember 1-től így kellene indulni.  
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Most vagy indulunk a hagyományos formában 
délután 4 óráig vagy fél 5-ig leszünk nyitva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tarthat nyitva az iskola fél 5-ig, ha a testület nem hagyja 
jóvá. Bele van fogalmazva az iskolaotthonos rendszerbe, hogy 16 óráig van nyitva az iskola. 
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Ahogy meg tudjuk, hogy kellene csinálni, jövök a 
képviselő-testület elé.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha most 16 óra marad benne, és valamikor majd eldöntik, 
például 2 hónap múlva, hogy szeptember 1-től hogy kellett volna, azt már nem tudjuk úgy 
módosítani.  
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Szeptember 1-től a Pedagógiai Program 
módosításához elég az igazgató.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a Pedagógiai 
Program módosítását, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 225/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dózsa György Általános Iskola Pedagógiai Programjának módosítása 
 
225/2012. (VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Dózsa 
György Általános Iskola Pedagógiai Programjának módosítása tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közoktatásról szóló 1993. 
évi LXXIX. törvény 102. § (2) bekezdés f) pontjában biztosított fenntartói feladatkörében 
eljárva a 44.§ (1) bekezdés alapján a melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja a Dózsa 
György Általános Iskola Pedagógiai Programját. 
 
A Dózsa György Általános Iskola Pedagógia Programja a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Iskola átvételekről hallottak-e valamit? 
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Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Annyit, hogy két dolog lehetséges. Abban az 
esetben, ha az intézmény megtartásához ragaszkodik a képviselő-testület, akkor a fenntartásra 
fog kérni az állam pénzt, ha viszont az állam úgy ítéli meg, hogy átvehető attól az 
önkormányzattól, akkor is a tárgyi feltételek biztosítása, technikai dolgozók itt helyben 
maradnak, és akkor is a képviselő-testületnek kell finanszíroznia. A szakmaiság 
mindenféleképpen elmarad, úgy tudjuk, de még nem erősítették meg, hogy technikai szinten 
az iskolatitkárt vállalják még fel, az összes többi önkormányzati finanszírozás.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez is érdekes kérdés, hogy finanszírozásként az iskola 
megkapja a technikai dolgozókra vonatkozó költségeket és az igazgató a munkáltatójuk. A 
hivatalból nem lehet irányítani a takarítót. Az lenne a célszerű, ha megkapná a finanszírozást, 
és ott lenne a munkáltatója, munkajogilag odatartozna. Ha egyéb kérdés, észrevétel nincs, 
folytassuk a munkánkat. 
 
 
- A helyi adópolitikai célkitűzések – Kiszombor Nagyközség 2011–2014. évekre 
vonatkozó Gazdasági Programjának kiegészítése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az egységes szerkezetű gazdasági program a jegyzőkönyv 14. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A helyi adópolitikai célkitűzések – Kiszombor Nagyközség 
2011–2014. évekre vonatkozó Gazdasági Programjának kiegészítése a következő 
előterjesztés. Jegyző úr, szóbeli kiegészítés? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A belső ellenőrök jelezték, hogy a Gazdasági Programnak része 
kell legyen az adópolitikai célkitűzések. A képviselő-testület erre a ciklusra elfogadta a 
Gazdasági Programját, és azt ezzel az adópolitikai célkitűzések résszel kellene kiegészíteni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel kapcsolatban kérdés? Aki egyetért a Gazdasági 
Program kiegészítésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 226/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-2014. évekre vonatkozó Gazdasági 
Programja kiegészítése a helyi adópolitikai célkitűzésekkel 
 
226/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a helyi 
adópolitikai célkitűzések - Kiszombor Nagyközség 2011 - 2014. évekre vonatkozó Gazdasági 
Programjának kiegészítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-2014. évekre vonatkozó Gazdasági 
Programja „A gazdasági program alapjai” című fejezete „A gazdasági program anyagi 
forrásainak megteremtése” alcímű részét a következővel egészíti ki:  
„ A helyi adópolitikai célkitűzések 
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a) a költségvetés bevételeinek tervezhetősége, egyensúlyának megőrzése érdekében élni kell a 
helyi adók bevezetésének lehetőségével, a lakosságnak a helyi közteherviselésbe történő 
bevonásával, 
b) az adóbevételek tervezhetősége, behajtása érdekében rendszeresen felül kell vizsgálni az 
adatállományt (ezen belül az adósállományt), a kintlévőségek behajtása érdekében 
rendszeresen vizsgálni kell a hátralékosok listáját és a szükséges intézkedéseket meg kell 
tenni, 
c) a helyi közös teherviselés érdekében a leghatékonyabb eszközökkel kell bevonni a 
vállalkozói réteget, a lakosságot, ennek során tekintettel kell lenni az egyes adóalanyi körök 
teherbíró képességére, az adózók körének helyben tartására, megtartására, 
d) a helyi adóbevételek az önkormányzat költségvetésének egyensúlyát erősítik, az 
önkormányzati feladatellátást szolgálják, a magánszemélyek kommunális adójából befolyt 
bevétel a település közigazgatási területén a környezetvédelmi és kommunális feladatok 
színvonalas ellátását segíti elő.”  
  
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-2014. évekre vonatkozó Gazdasági 
Programjának jelen határozat 1. pontja szerinti kiegészítését a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése alapján, mint a képviselő-testület normatív 
határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell tenni a polgármesteri hivatal 
hirdetőtábláján történő kihelyezéssel. 
 
A Gazdasági Program egységes szerkezetben a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató a fejlesztés irányairól 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester               jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat a tájékoztató a fejlesztés 
irányairól. Megkeresett a Csongrád Megyei Közgyűlés Elnöke, mert a fejlesztési terveket 
állítják össze, voltunk egyeztetésen is, ahol elmondták, nem túl sikeres az uniós pénzek 
lehívása. Ebből adódhat, hogy a következő ciklusban kevesebb pénz érkezhet majd az 
országba. Volt egy kérdőív, összeállítottuk, ezen még sokat fogunk dolgozni. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 227/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a fejlesztés irányairól 
 
227/2012.(VIII. 28.) KKÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és tudomásul 
vette Szegvári Ernőné polgármesternek a „Tájékoztató a fejlesztés irányairól” című 
tájékoztatóját. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Üzemeltetési szerződés a PD-1-es csatorna 05447 hrsz-ú terület érintett szakaszára a 
Szeged és Környéke Vízgazdálkodási Társulattal 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a megkeresés és térképrajz, az üzemeltetési szerződés-tervezet 
és a tulajdoni lap a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Üzemeltetési szerződés a PD-1-es csatorna 05447 hrsz-ú 
terület érintett szakaszára a Szeged és Környéke Vízgazdálkodási Társulattal. Volt egy 
csatorna felújítás és ahhoz, hogy vízjogi üzemeltetési engedélyt kapjon, szükséges az érintett 
szakaszra vonatkozó üzemeltetési szerződés megkötése. Kérdés? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 228/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Üzemeltetési szerződés a PD-1-es csatorna 05447 hrsz-ú terület érintett szakaszára a 
Szeged és Környéke Vízgazdálkodási Társulattal 
 
228/2012.(VIII. 28.) KKÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az üzemeltetési 
szerződés a PD-1-es csatorna 05447 hrsz-ú terület érintett szakaszára a Szeged és Környéke 
Vízgazdálkodási Társulattal tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Szeged és Környéke 
Vízgazdálkodási Társulat Szeged, Cserzy M. u. 30/a. (a továbbiakban: Társulat) 
megkeresésében foglaltaknak helyt ad és a PD-1-es csatorna nyomvonala által érintett 
önkormányzati tulajdonú 05447 hrsz-ú terület érintett szakaszára a Társulattal az üzemeltetési 
szerződést a melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja, és felhatalmazza Szegvári Ernőné 
polgármestert annak aláírására. 
Az üzemeltetési szerződés jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül:  
- Szeged és Környéke Vízgazdálkodási Társulat 6701 Szeged, Cserzy M. u. 30/a. Pf. 518. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  



 45

- Irattár 
 
 
- A Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) helyzete 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a tulajdonjog átruházási szerződés és a kérelem a jegyzőkönyv 
17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a Kiszombor 05326/2 hrsz-ú 
(korábban 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) helyzete. Az ingatlanra bejegyzett elidegenítési és 
terhelési tilalom 2012. augusztus 29. napján jár le, kérni kell a törlését, utána lehet Sákovics 
Józseffel érdemben tárgyalni. A határozati javaslatban az is szerepel, hogy a Kiszombori 
Lövészklubbal kötött megállapodás lejárata 2012. december 31-re módosuljon, és az ingatlan-
nyilvántartási eljárás lezárulását követően térjünk vissza Sákovics József kérelmére. A 
jogszabályi feltételeknek megfeleltünk, sportcélra hasznosítottuk az ingatlant. Kérdés? Aki 
egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 229/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) helyzete 
 

229/2012. (VIII. 28.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) helyzete tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 
egyes sportcélú ingatlanok tulajdoni helyzetének rendezéséről szóló 1996. évi LXV. törvény 
15. §-a alapján – figyelemmel a Kincstári Vagyoni Igazgatóság és Kiszombor Község 
Önkormányzata között 1997. augusztus 29. napjával megkötött Tulajdonjogi Átruházási 
Szerződés 1. pontjában foglaltakra - az önkormányzat 2012. augusztus 29. napját követően 
kezdeményezze az illetékes Földhivatalnál a Kiszombor 05326/2 hrsz-ú ( korábban: 027/2 
hrsz) ingatlanra (lőtér) bejegyzett elidegenítési és terhelési tilalom törlését. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor 05326/2 
hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) sportcélú hasznosítására az Önkormányzat és a 
Kiszombori Lövészklub SE (Makó, Liget u. 40. ; képv.: Sákovics József elnök) között 2000. 
december 14. napján létrejött Megállapodás (a továbbiakban: megállapodás)  1. b) pontjában 
és a 2. pontjában a határozott időtartamú megállapodás lejártának napjaként meghatározott 
2012. augusztus 29-ei határnapot 2012. december 31. napjára módosítja. A megállapodás 
módosítása az eredeti megállapodás egyéb rendelkezéseit nem érintik.  
 
3. A Képviselő-testület a Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) ingatlanra (lőtér) 
bejegyzett elidegenítési és terhelési tilalom törlését követően tárgyalja a lőtér további 
hasznosításával kapcsolatban a Kiszombori Lövészklub SE elnöke, Sákovics József által 
benyújtott kérelmet az ingatlan hosszútávú hasznosításával kapcsolatban. 
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4. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a megállapodás 
fentieknek megfelelő módosítását aláírja. 
 
A határozatról értesül: 
- Sákovics József elnök Kiszombori Lövészklub SE 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Dr. Diósszilágyi Sámuel Területi Kórház-Rendelőintézet tájékoztatója 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a tájékoztató a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Dr. Diósszilágyi Sámuel Területi Kórház-Rendelőintézet 
tájékoztatója a következő előterjesztés. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki tudomásul veszi a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 230/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dr. Diósszilágyi Sámuel Területi Kórház-Rendelőintézet tájékoztatója 
 
230/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Dr. 
Diósszilágyi Sámuel Területi Kórház-Rendelőintézet tájékoztatója tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Baráth Lajos, a Dr. 
Diósszilágyi Sámuel Területi Kórház-Rendelőintézet főigazgatója által megküldött 
tájékoztatót tudomásul veszi. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Baráth Lajos főigazgató 
     6900 Makó, Kórház u. 2. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző  
- Irattár 
 
 
- „Határmenti kerekezés” – kerékpáros túrázók fogadása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a kérelem a jegyzőkönyv 19. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: „Határmenti kerekezés” – kerékpáros túrázók fogadása a 
következő előterjesztés.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Zsíros kenyér elég lenne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Süteményt és ásványvizet kértek. Kérdés? Aki egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 1 nem szavazattal meghozta 231/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: „Határmenti Kerekezés” - Kerékpáros túrázók fogadása 
 
231/2012.(VIII. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Határmenti 
Kerekezés” - Kerékpáros túrázók fogadása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a „Határmenti 
Kerekezés” szabadidős kerékpáros teljesítménytúra résztvevőinek Kiszomboron történő 
fogadásával. 
 
A Képviselő-testület a rendezvényt szervező Szegedi Sport és Fürdők Kft. képviseletében 
Halászevics Péter kérelmére a túrázók fogadásához, vendéglátásához (üdítő, ásványvíz, 
sütemény) 45 ezer forint összeget biztosít. 
 
A Képviselő-testület a kerékpár túrázók fogadásának költségeit 45 ezer forint összegben az 
önkormányzat 2012. évi költségvetésében a felhalmozási tartalék (diszkont kincstárjegy 
értékesítése) keret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegedi Sport és Fürdők Kft. Szeged, Temesvári krt 33. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Hosszúné Balogh Piroska kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a kérelem a jegyzőkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hosszúné Balogh Piroska kérelmével folytassuk munkánkat. 
Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 232/2012. számú határozatát. 
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Tárgy: Hosszúné Balogh Piroska kérelme 
 
232/2012.(VIII. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Hosszúné 
Balogh Piroska bérlő kérelmét – amely arra vonatkozott, hogy a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti önkormányzati tulajdonú ingatlanból (a volt GAMESZ 
épületrész) a kozmetikai szolgáltatásra igénybevett helyiségrészt 2012. augusztus 31. napjától 
nem kívánja bérbe venni, ezt követően kisebb, csak a fodrászat működtetésével kapcsolatos 
helyiségrészt kíván bérelni - és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Hosszúné Balogh Piroska 
kérelmező bérlő kérelmének helyt ad, az önkormányzati tulajdonú Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti ingatlanban (a volt GAMESZ épületrész) lévő 
üzlethelyiségre vonatkozó bérleti szerződését 2012. szeptember 1. napjával módosítja akként, 
hogy az üzlethelyiségből fodrászat céljára 270x370 cm-es, 9,99 m2 nagyságú helyiségrészt ad 
bérbe, a 18/2012. (I. 31.) KNÖT határozatban megállapított bérleti díj figyelembe vételével 
(Üzlet 551,- Ft/m2 /hó ) 5.500,-Ft/hó bérleti díj ellenében. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a bérleti szerződés 
fentieknek megfelelő módosítását aláírja. 
 
A határozatról értesül: 
- Hosszúné Balogh Piroska kérelmező 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Szervezeti és 
Működési Szabályzatának és Házirendjének módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné  Dr. Kárpáti Tibor Börcsökné Balázs Márta 
      polgármester           jegyző   óvodavezető 
 

/A kérelem, az egységes szerkezetű Szervezeti és Működési Szabályzat, Házirend, valamint a Nevelő 
Testület, a Közalkalmazotti Tanács és az SZMK üléséről készült jegyzőkönyv a jegyzőkönyv 21. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az óvoda intézményvezetőjét megkeresték, hogy a 
ferencszállási tagóvodánál szeretnék fél órával növelni a nyitva tartást reggel és fél órával 
este, összesen 1 órával. Megbeszéltük polgármester úrral is. Ez a módosítás érinti az óvoda 
SzMSz-ét és Házirendjét. Ferencszálláson két óvodapedagógussal dolgoznak szeptembertől, 
ezért van mód és lehetőség szeptember 1-től a hosszabb nyitva tartásra. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: A klárafalvi tagóvodára vonatkozóan 
mindkét dokumentumon át kellene vezetni, hogy az óvodai nevelés szünetel.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért az óvoda 
Szervezeti és Működési Szabályzatának módosításával a ferencszállási és a klárafalvi 
tagóvoda vonatkozásában, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 233/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Szervezeti és 
Működési Szabályzatának módosítása 
 
233/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közoktatásról szóló 
1993. évi LXXIX. törvény 102. § (2) bekezdés f) pontjában, valamint az államháztartásról 
szóló 2011. évi CXCV. törvény 9. § (1) bekezdés e) pontjában biztosított fenntartói 
feladatkörében a Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 
Kiszombor, József A. u. 19.) mint önállóan működő költségvetési szerv Szervezeti és 
Működési Szabályzatát - a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (2) bekezdése 
szerint normatív határozattal - 2012. szeptember 1. napjával az alábbiak szerint módosítja: 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat 4.1. A gyermekek fogadása (nyitva tartás) a vezetők 
benntartózkodása pontjában „A nyitvatartási idő”  Ferencszállás és Klárafalva 
vonatkozásában az alábbiakra módosul: 
„Ferencszállás: napi 10 óra, reggel 6:30 órától 16:30 óráig. 

Nyári zárva tartás: 
  Augusztus 1-31-ig a tagóvoda zárva tart, melyből 2 hét a takarítási szünet. 
  Erről a szülőket május 31-ig írásban tájékoztatják. 

A tagóvoda-vezető benntartózkodása munkarendjéhez igazodik. Távozásakor a 
megbízott közalkalmazott felel a tagóvoda működési rendjéért. 

 

Klárafalva : az óvodai nevelés szünetel.” 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) Szervezeti és 
Működési Szabályzatát egységes szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti 
tartalommal határozza meg. Az egységes szerkezetű Szervezeti és Működési Szabályzat jelen 
határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért az óvoda Házirendjének módosításával szintén a 
ferencszállási és a klárafalvi tagóvoda vonatkozásában, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 234/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Házirendjének 
módosítása 
 
234/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Házirendjének módosítása tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közoktatásról szóló 
1993. évi LXXIX. törvény 102. § (2) bekezdés f) pontjában biztosított fenntartói 
feladatkörében a Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 
Kiszombor, József A. u. 19.) Házirendjét 2012. szeptember 1. napjával az alábbiak szerint 
módosítja: 
 
a) A Házirend 2. A nevelési év rendje pontjában „A nyári nyitva tartás rendje” Klárafalva 
vonatkozásában az alábbiakra módosul: 
„Klárafalva : az óvodai nevelés szünetel.” 
 
b) A Házirend 3. Az óvoda napi, heti nyitva tartási rendje pontjában Ferencszállás és 
Klárafalva vonatkozásában az alábbiakra módosul: 
„Ferencszállás 
 Nyitva tartás: 

Egész éven át hétfőtől péntekig 6:30 órától 16:30 óráig fogadjuk a 
gyermekeket. A tagóvoda-vezető benntartózkodása munkarendjéhez igazodik. 
Távozásakor a megbízott közalkalmazott felel a tagóvoda működési rendjéért. 

 

Klárafalva : az óvodai nevelés szünetel.” 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) Házirendjét 
egységes szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal határozza meg. Az 
egységes szerkezetű Házirend jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Tájékoztatás a kiszombori Sportcsarnok (Kiszombor, Óbébai u. 6.; 1144/7 hrsz.) 
társasházzá alakítását érintő kérdésekről 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 22. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás a kiszombori Sportcsarnok társasházzá 
alakítását érintő kérdésekről. Korábban döntött a képviselő-testület arról, hogy társasházi 
közös tulajdont alakítunk ki az iskolánál a Sportcsarnokot és a szolgálati lakásokat érintően. A 
társasház alapító okiratának tervezete elkészült, a szolgálati lakásokat már be tudnánk 
nyújtani az ingatlan-nyilvántartásba bejegyzésre. A Sportcsarnok esetében az irányító 
szervezet, aki a felújításban kapcsolattartó volt, nem nyilatkozott arról, hogy ezt 
megvalósíthatjuk-e, a pályázatnak megfelelően lehet-e. Jelen pillanatban csak a lakásokat 
tudnánk benyújtani. Utánanéztünk a számviteli részének, ha társasházi közös tulajdont hozunk 
létre, akkor adószámot kell kérni, számviteli nyilvántartást kell vezetni, közös képviselőnek 
kellene lennie. Valószínűleg az iskola nem kerül állami tulajdonba, ezért nem kellene a 
társasházzá nyilvánítást kezdeményezni. Ki kellene alakítania az álláspontját a képviselő-
testületnek.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A mostani döntéssel csak a tájékoztatást kellene elfogadni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tudnia kell a képviselő-testületnek, ha ezt létrehozzuk, 
nagyon sok adminisztrációs költséggel járna. Teljesen különálló szervezet lenne, könyvelni 
kell, adószámot igényelni, bevallást készíteni, közös képviselőt választani. Ha kérdés nincs, 
aki tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 235/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a kiszombori Sportcsarnok (Kiszombor, Óbébai u. 6.; 1144/7 hrsz) 
társasházzá alakítását érintő kérdésekről 
 
235/2012.(VIII. 28.) KKÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és tudomásul 
vette Szegvári Ernőné polgármesternek a „Tájékoztató a kiszombori Sportcsarnok 
(Kiszombor, Óbébai u. 6.; 1144/7 hrsz) társasházzá alakítását érintő kérdésekről.” című 
tájékoztatóját. 
 

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- „Öltözők korszerűsítése és bővítése – I. ütem” – vállalkozó kiválasztása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
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/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 23. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés az „Öltözők korszerűsítése és 
bővítése – I. ütem” – vállalkozó kiválasztása. Kértünk árajánlatokat és a Mester Bauholding 
Kft. volt, aki a legkedvezőbbet adta. A beruházáshoz 3.168.000,- Ft önerő szükséges, ami 
még növekedhet. Nem tudjuk, hogy egymás között átvezethetőek-e a költségek, mert ha nem 
fogadja el az MVH azt a kérvényünket, amiben leírtuk, hogy nem szennyvízakna kerülne 
kialakításra, hanem helyette szennyvízcsatorna bekötése történne meg, akkor az is az 
önkormányzat költsége lesz. Átnézzük még a kiadás nemeket, és csak abban az esetben kötjük 
meg a szerződést, ha biztosan el tudjuk számolni a költségeket. Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 236/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: „Öltözők korszerűsítése és bővítése – I. ütem” – vállalkozó kiválasztása 
 
236/2012.(VIII. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az „Öltözők 
korszerűsítése és bővítése – I. ütem”- vállalkozó kiválasztása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
tulajdonában lévő 1462 helyrajziszámú sporttelepen megvalósítani kívánt illemhely 
megépítését a Mester Bauholding Kft-től (6800 Hódmezővásárhely, Andrássy u. 3.) rendeli 
meg bruttó 10.556.973,- Ft összegért, 
 

tekintettel arra, hogy a – beszerzési szabályzat alapján kiküldött - ajánlattételi felhívásra 2 
ajánlat, azok közül 2 érvényes ajánlat érkezett és a beérkezett érvényes ajánlatok közül a 
Mester Bauholding Kft által benyújtott ajánlat a legalacsonyabb összegű ellenszolgáltatás - 
amely megfelel a felhívásban jóváhagyott formai, tartalmi és műszaki követelményeknek - 
az alábbiak szerint: 
 
 nettó ajánlati ár: 8.312.577,- Ft + ÁFA, mindösszesen: 10.556.973,- Ft. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az építés költségét a 
Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal Vidékfejlesztési Támogatások Igazgatósága 
7.388.257,- Ft támogatási összegből, valamint 2.158.890,- Ft összeget az önkormányzat 2012. 
évi költségvetésében eredeti előirányzatából, 1.009.826,- Ft összeget a felhalmozási tartalék 
terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a kiválasztott 
ajánlattevővel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- ajánlattevők 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Kiszombor, Óbébai u. 6. szám alatti bérlakások (volt iskolai szolgálati lakások) belső 
elektromos hálózatának felújítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester           jegyző 
 
/Az árajánlat a jegyzőkönyv 24. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A polgármesteri jelentésben szó volt arról, hogy az Óbébai u. 
6. szám alatti bérlakások belső elektromos hálózatának szükséges a felújítása. Most kaptuk 
meg az ERZOL 2000 Kft. árajánlatát, mely szerint a két bérlakás belső elektromos 
hálózatának kialakítására vonatkozó anyagköltség nettó 162.766,- Ft, a mérési jegyzőkönyv 
24.215,- Ft, a munkadíj nettó 66.300,- Ft, összesen: 253.281,- Ft + 27 % Áfa. Ez olcsóbb 
lenne, mint ha Gajdán Lászlót bíznánk meg. A másik problémám, amit már említettem, a 
felelősségi szabályok, hiszen megbízok valakit, attól a pillanattól a felelősség is a 
polgármestert terheli. 
 
Bacsa György alpolgármester: Teljesen mindegy kit bíz meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem ugyanaz, mert a vállalkozónak van erre vonatkozó 
vállalkozói engedélye és a szakmai szabályok alapján jár el, a másik esetben egy 
villanyszerelőt megbíz a polgármester, attól a pillanattól a polgármester vállalja a 
villanyszerelőért a felelősséget. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért azzal, hogy 
253.281,- Ft + Áfa összegért rendeljük meg az ERZOL 2000 Kft.-től a két bérlakás 
elektromos hálózatának felújítását, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 237/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Óbébai u. 6. szám alatti bérlakások (volt iskolai szolgálati lakások) belső 
elektromos hálózatának felújítása 
 
237/2012.(VIII. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Óbébai u. 6. szám alatti bérlakások (volt iskolai szolgálati lakások) belső elektromos 
hálózatának felújítása tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a felújítási munkálatok 
elvégzésével egyetért és megrendeli az önkormányzat tulajdonát képező Kiszombor, Óbébai 
u. 6. szám alatti két bérlakás (volt iskolai szolgálati lakások) belső elektromos hálózatának 
felújítása munkáit (mely tartalmazza az anyagköltséget, az érintésvédelmi jegyzőkönyv 
költségeit, valamint a munkadíjat) az 
 

ERZOL 2000 Kft-től (cím: 6724 Szeged, Körtöltés u. 38.) 
az árajánlatban meghatározott 253.281,- Ft+ÁFA,  

mindösszesen bruttó 321.667,- Ft összegben. 
 

A Képviselő-testület a két bérlakás belső elektromos hálózata felújítási munkáinak költségeit 
bruttó 321.667,- Ft összegben az önkormányzat 2012. évi költségvetésének felhalmozási 
tartalék (diszkont kincstárjegyek értékesítéséből) terhére biztosítja. 
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A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a vállalkozási szerződés 
aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- ERZOL 2000 Kft. (6724 Szeged, Körtöltés u. 38.) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm a részvételt, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                jegyző 
 


